
  
  Protokoll 9/2024 1/85 
 
 
 
Fullmäktige 21.10.2024  
 
 
 
 
Sammanträde Fullmäktige 
 
 
Tid 21.10.2024 kl. 17:30 - 22:16 
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Närvarande Sistonen Markku ordförande  
 Aaltonen Juri ledamot  
 Aavaparta Tiina ledamot  
 Alaviiri Kaisa ledamot  
 Ali Abdirahman ledamot  
 Ampuja Ari ledamot  
 Aro Olli ledamot  
 Arstila Leila ledamot  
 Cederlöf Karin ledamot  
 Elo Simon ledamot  
 Elo Tiina ledamot  
 Fagerström Noora ledamot  
 Gestrin Christina ledamot  
 Grönroos Simo ledamot  
 Guzenina Maria ledamot i stället ersättare 

Hellström Martti 
 Gästrin Eva-Lena ledamot  
 Halkosaari Tommi ledamot  
 Havu Isto ledamot  
 Hietanen-Tanskanen 

Ira 
ledamot  

 Hopsu Inka ledamot  
 Hyrkkö Saara ledamot  
 af Hällström Nina ledamot i stället ersättare Båsk 

Gustav 
 Jama Mohamed ledamot  
 Juuti Sini ledamot  
 Juvonen Arja ledamot  
 Järvenpää Kaarina ledamot  
 Järvinen Hannu ledamot  
 Kajava Henna ledamot  
 Karimäki Johanna ledamot  
 Katainen Mervi ledamot i stället ersättare Råman 

Diana 
 Kauma Pia ledamot  
 Kauste Mika ledamot  
 Keisteri-Sipilä Elli ledamot  
 Kemppi-Virtanen Pirjo ledamot  
 Kerola Hannele ledamot  
 Keronen Jiri ledamot  
 Kilpijoki Kerttu-Liisa ledamot  
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 Kivekäs Liisa ledamot i stället ersättare Ali 

Habiba 
 Koponen Noora ledamot i stället ersättare Hertell 

Sirpa 
 Korhonen Henri ledamot  
 Kurri Vanessa ledamot  
 Laakso Mikko ledamot  
 Laakso Ville ledamot  
 Lahtinen Teemu ledamot  
 Laiho Mia ledamot  
 Limnéll Jarno ledamot  
 Lindholm Julia ledamot i stället ersättare Kling 

Eero 
 Löyttyniemi Meri ledamot  
 Markkula Markku ledamot  
 Marttila Helena ledamot  
 Mykkänen Kai ledamot under behandling av 

ärende 3 i stället 
ersättare Tähtikunnas 
Janne 

 Nevanlinna Risto ledamot  
 Nieminen Pinja ledamot avlägsnade sig kl. 20.32 

§ 87, i stället Gyan 
Dookie 

 Nores Mia ledamot  
 Partanen Henna ledamot  
 Pentikäinen Aulikki ledamot  
 Portin Anders ledamot  
 Poutala Mika ledamot i stället ersättare Tolonen 

Marko 
 Puntila Päivi ledamot i stället ersättare 

Granberg Fred 
 Ruoho Veera ledamot  
 Räf Marika ledamot  
 Sammallahti Tere ledamot  
 Saramäki Sara ledamot  
 Savela Sari ledamot  
 Seppälä Peppi ledamot  
 Stenvall Nora ledamot  
 Särkijärvi Jouni J. ledamot  
 Uotila Kari ledamot  
 Valle Jaana ledamot  
 Vanhanen Joel ledamot  
 Vehmanen Emma-

Stina 
ledamot  

 Viljakainen Paula ledamot  
 Vuornos Henrik ledamot  
 Värmälä Johanna ledamot  
 Ülle Auli ledamot i stället ersättare 

Hirvasvuopio Janne 
    
    
Övriga närvarande Mäkelä Jukka stadsdirektör  
 Isotalo Olli stadsmiljödirektör  
 Konttas Ari finansieringsdirektör  
 Pajakoski Johanna kommunikationsdirektör  
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 Ketonen Timo ekonomi- och 

förvaltningsdirektör 
 

 Jyrkkä Maria utvecklingsdirektör för 
koncernstyrningen 

avlägsnade sig kl. 21.23 

 Ala-Aho Virpi stadsrevisor  
 Merra Martti  idrottsdirektör  
 Majuri Jouni stadssekreterare, sekreterare  
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Underskrifter  Markku Sistonen  Jouni Majuri 
 

ordförande   sekreterare 
 
 
Protokollet justerat och godkänt 
 
  Markku Markkula  Meri Löyttyniemi 
 

protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Protokollet framlagt 
 

Detta protokoll publicerades i det allmänna datanätet 28.10.2024  
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§ 83  Konstaterande av sammanträdets laglighet och beslutsförhet 6 
§ 84  Val av protokolljusterare 7 
§ 85 1, 2 Besättande av tjänsten som stadsdirektör 8 
§ 86 3 Övervakning av att skyldigheten enligt 84 § 2 mom. i kommunallagen 

att redogöra för bindningar iakttas samt sammandrag av 
redogörelserna för bindningar 

15 
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§ 88 5 Ram för budgeten för 2025 och ekonomiplanen för 2026–2027 25 
§ 89 6 Köp av ett outbrutet område på fastighet nr 49-51-71-1 i Alberga 32 
§ 90 7, 8 Godkännande av projektplanen för Esbovikens simhall 38 
§ 91  Anslagsändring för projektet för ombyggnad och utbyggnad av skolan 
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44 

§ 92  Fråga om att minska bostadslösheten och antalet vräkningar 49 
§ 93  Motion om möjligheten att inrätta en biodiversitetspark (Bordlagt 

16.9.2024) 
53 
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§ 95  Motion om att stöda innovations- och företagsverksamhet 59 
§ 96 9 Motion om bland annat vikten av verksamheten i Flickornas hus 67 
§ 97  Motion om att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra stadiet 
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70 
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76 

§ 99  Motioner och frågor inlämnade vid sammanträdet 82 
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§ 83 
Konstaterande av sammanträdets laglighet och beslutsförhet 
 
Beslut Ordföranden konstaterade att sammanträdet var lagligen sammankallat och 

beslutsfört. 
 
Redogörelse Fullmäktige hade sammankallats genom en kallelse som undertecknats av 

fullmäktiges ordförande och daterats 10.10.2024 och som utsänts till 
fullmäktigeledamöterna. 
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§ 84 
Val av protokolljusterare 
 
Beslut Till protokolljusterare valdes Markku Markkula och Meri Löyttyniemi. 
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Ordningsnummer 2480/01.01.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 85 
 
 
§ 85 
Besättande av tjänsten som stadsdirektör 

 
Beredning och upplysningar: 
Takala Jutta 
Peltomäki Paula 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige väljer stadsdirektören bland behöriga sökande. 
 

Behandling  
Innan behandlingen av detta ärende inleddes avlägsnade sig ledamot 
Mykkänen från fullmäktigesalen på grund av jäv (sökande till tjänsten 
som stadsdirektör, 97 § 1 mom. i kommunallagen). 
  
Förhandlingskommitténs ordförande, ledamot Kauste, krävde att det 
förrättas en sluten omröstning. Kerola föreslog att Kai Mykkänen väljs 
till stadsdirektör. 
  
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att valet ska 
förrättas med slutna sedlar, eftersom detta krävts under diskussionen 
med stöd av 105 § 4 mom. i kommunallagen. 
 
Ordföranden föreslog vidare att protokolljusterarna Markkula och 
Löyttyniemi fungerar som rösträknare i enlighet med I delen 1 kap. 
Fullmäktige 30 § om förtroendeorganen i Esbo stads förvaltningsstadga. 
 
Ordföranden föreslog dessutom följande förfarande vid valet: 
 
Ledamöterna kan rösta på alla personer som kommer på fråga vid valet 
och som har sökt tjänsten samt som uppfyller behörighetsvillkoren och 
som inte har dragit tillbaka sin ansökan, även om de inte skulle ha blivit 
föreslagna under diskussionen.  Fullmäktige kan rösta på: 
 
Antola Tuula 
Björklund Mikko 
Eerola Erkki 
Heinaro Mervi 
Honkasalo Mikko 
Katainen Mervi 
Kolhonen Janne 
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Lehtinen Leila 
Lundell Kari Pekka  
Mykkänen Kai 
Nummela Arto 
Tulokas Teppo 
 
Vid valet används blå röstsedlar. Alla ledamöter har fått var sin. På 
röstsedeln skrivs namnet på den kandidat som ledamoten röstar på. 
Efternamnet räcker. Röstsedeln ska vara hopvikt så att andra inte ser 
det som skrivs. Röstsedeln får inte uppta ovidkommande anteckningar. 
 
Ledamöterna släpper ner röstsedlarna i valurnan i den ordningsföljd 
som iakttas vid namnuppropet. 
 
Om det inte tydligt framgår av röstsedeln vilken kandidat som avses 
eller om någonting annat utöver kandidatens namn har antecknats på 
sedeln, anses röstsedeln ogiltig.  
 
Om ingen har fått över hälften av de givna rösterna, förrättas ett nytt val 
mellan de två som har fått flest röster (41 § 2 mom. i kommunallagen). 
Om de kandidater som har fått flest röster är fler än två, avgör lotten 
vilka två kandidater som är med i det slutliga valet. I detta slutliga val 
blir den som har fått flest röster vald till Esbo stads stadsdirektör. Om 
bägge kandidaterna i detta val får samma antal röster, avgörs valet 
genom lottning. 
 
Fullmäktige godkände enhälligt ordförandens förslag. 
 
Ordföranden konstaterade därefter att valförrättningen inleds samt 
kallade in rösträknarna som kontrollerade att valurnan var tom. 
 
Valet förrättades i namnuppropsordning.  
 
Efter rösträkningen meddelade ordföranden att det i valet hade getts 75 
röster så att: 
 
Antola fick 25 röster,  
Eerola fick 1 röst,  
Heinaro fick 1 röst,  
Katainen fick 16 röster,  
Mykkänen fick 32 röster. 
 
Ordföranden meddelade att eftersom ingen har fått mer än hälften av de 
avgivna rösterna förrättas ett nytt val mellan de två personer som fått 
flest röster (41 § 2 mom. i kommunallagen), det vill säga Antola och 
Mykkänen. 
 
Ordföranden konstaterade därefter att valförrättningen inleds samt 
kallade på nytt in rösträknarna som kontrollerade att valurnan var tom. 
 
Också det andra valet förrättades i namnuppropsordning.  
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Efter rösträkningen meddelade ordföranden att det i valet hade getts 75 
röster så att:  
 
Antola fick 31 röster,  
Mykkänen fick 44 röster. 
 
Ordföranden konstaterade att fullmäktige därmed har valt Kai Mykkänen 
till tjänsten som stadsdirektör från 1.2.2025. 
 

Beslut 
Fullmäktige:  
Fullmäktige valde Kai Mykkänen till tjänsten som stadsdirektör från 
1.2.2025. 
 
 

Redogörelse  
Stadsstyrelsen beslutade i enlighet med 5 § och 9 § i personalstadgan 
att stadsdirektörstjänsten ska ledigförklaras och tillsättas 1.2.2025. 
Stadsdirektör Jukka Mäkelä har meddelat att han säger upp sig från 
tjänsten som stadsdirektör för att gå i pension så att tjänsteförhållandet 
upphör 31.1.2025. 
  
Enligt 9 § 1 mom. i personalstadgan väljer fullmäktige stadsdirektören 
till en visstidstjänst på sju år och beslutar om fortsättningsperioder på 
högst fyra år. 
 
Kungörelse om tjänsten och inlämnade ansökningar 
 
Tiden för ansökan till tjänsten som stadsdirektör var 18.6–23.8.2024. 
23.8.2024. Kungörelsen om tjänsten publicerades i flera webbmedier 
och tidningar, såsom Helsingin Sanomat, Kuntalehti, Kauppalehti, HBL 
och Länsiväylä. 
 
Till tjänsten som stadsdirektör inlämnades 46 ansökningar till 23.8.2024 
kl. 15.45. Av sökandena uppfyllde 32 inte behörighetsvillkoren högre 
högskoleexamen eller tillräcklig erfarenhet av ledning. Fjorton sökande 
uppfyllde behörighetsvillkoren. Senare drog två av dessa tillbaka sin 
ansökan, vilket lämnade tolv sökande som uppfyller 
behörighetsvillkoren. 
 
Sökande som uppfyller behörighetsvillkoren: 
 
Antola Tuula 
Björklund Mikko 
Eerola Erkki 
Heinaro Mervi 
Honkasalo Mikko 
Katainen Mervi 
Kolhonen Janne 
Lehtinen Leila 
Lundell Kari Pekka  
Mykkänen Kai 
Nummela Arto 
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Tulokas Teppo 
 
Ansökningshandlingarna i original och tjänstekungörelsen är framlagda 
bland sammanträdeshandlingarna. 
 
Behörighet 
 
Fullmäktige fastställde 15.3.2010 att behörighetsvillkoren för tjänsten 
som stadsdirektör (vakans nr 004001) är ”högre högskoleexamen och 
tillräcklig erfarenhet av ledning”. Ytterligare fastställs i stadens 
språkstadga kraven på kunskaper i finska och svenska. 
 
Vid valet till tjänsten kan de sökande som uppfyller behörighetsvillkoren 
beaktas. 
 
I kungörelsen om tjänsten nämndes behörighetsvillkoren. Dessutom 
värdesattes förtrogenhet med offentlig förvaltning, ett strategiskt 
perspektiv, erfarenhet av ledning på koncernnivå och kompetens i att 
hantera ekonomi, kompetens i att leda nätverk, hantering av 
partnerskap samt kännedom om näringslivet. Dessutom krävdes goda 
kunskaper i engelska och svenska.  
 
Valförfarandet 
 
Valet baserar sig på jämförelse av de sökandes meriter, intervjuer samt 
lämplighet för tjänsten, om vilket sakkunnigutlåtanden har begärts. 
 
Vid bedömningen har bestämmelserna i jämställdhetslagen och 
diskrimeringslagen samt diskrimineringsförbudet enligt 12 § i lagen om 
tjänsteinnehavare i kommuner och välfärdsområden samt de allmänna 
utnämningsgrunderna för offentliga tjänster enligt Finlands grundlag 
iakttagits. 
 
För rekryteringen definierades i förväg följande utvärderingskriterier 
som också ingår i platsannonsen. Utvärderingen har gjorts som en 
helhetsbedömning i förhållande till tjänsteuppdraget. 
 
Behörighetsvillkor: 
 
1. Högre högskoleexamen 

• Vid universitet eller högskola avlagd högre högskoleexamen. 
2. Tillräcklig erfarenhet av ledning 

• Eftersom Esbo är en stor stad betonas kompetens inom ledning 
av en stor organisation och dess omvärld eller 

• Flera års erfarenhet av uppgifter i den högsta ledningen och på 
chefsnivå eller 

• Erfarenhet av ledning som förtroendeuppdrag inkluderande 
ordförandeskap på organisationsnivå (till exempel kommun, 
region, nationell nivå, centralorganisation). 

3. Språkkunskap enligt språkkunskapsstadgan 
• Utmärkta muntliga och skriftliga kunskaper i finska och nöjaktiga 

muntliga och skriftliga kunskaper i svenska.  
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Också meriterande: 
4. Förtrogenhet med offentlig förvaltning 

• Minst några års arbetserfarenhet i kommuner, samkommuner 
eller kommunala centralorganisationer eller långvarig 
verksamhet i ett kommunalt eller statligt förtroendeuppdrag. 
Förtrogenhet med offentlig förvaltning genom utbildning och 
forskning. 

5. Erfarenhet av ledarskap på koncernnivå 
• Erfarenhet av ledning inom arbete eller förtroendeuppdrag på 

koncernnivå eller på hela organisationens nivå. Stora 
organisationer prioriteras. 

6. Kompetens i att hantera ekonomi 
• Kännedom om kommunal ekonomi, kunskaper om hantering av 

ekonomi. 
7. Kännedom om näringslivet 

• Har verkat i samarbete med näringslivet eller är genom forskning 
och utbildning förtrogen med näringslivets verksamhet.  

8. Kompetens i att leda nätverk 
• Erfarenhet av och förmåga att leda nätverk och förändring. 

9. Hantering av partnerskap 
• Erfarenhet av och förmåga att hantera partnerskapsprojekt,  

10. Strategiskt perspektiv 
• I personbedömningen tillämpas en tankemodell som betonar 

inriktning på strategi. 
11. Övriga språkkunskaper, särskilt engelska och goda kunskaper i 
svenska. 

• Övriga språkkunskaper beaktas på basis av uppgifter som getts 
av den sökande och de verifieras i personbedömningen. 

 
I personbedömningen bedömdes dessutom hur sökandena gestaltar 
helheter samt hur visionära och långsiktiga de är. Dessutom bedömdes 
sökandenas ledningsförmåga: ledning av förändringar; ledning av 
människor och verksamhet; stresstålighet; ledningsförmåga vid 
ekonomihantering samt förmåga att leda nätverk och hantera 
partnerskap. 
 
Den första intervjuomgången ordnades av tjänsteinnehavare 3.9.2024. 
Till den första intervjuomgången valdes, tillsammans med företrädare 
för stadsstyrelsens presidium, följande sex sökande i alfabetisk ordning: 
 
Antola Tuula 
Eerola Erkki 
Heinaro Mervi 
Katainen Mervi 
Lehtinen Leila 
Mykkänen Kai 
 
På basis av den första intervjuomgången konstaterade 
tjänsteinnehavarberedningsgruppen att alla intervjuade hade mycket 
god förmåga för tjänsten som stadsdirektör i Esbo. De intervjuade 
visade ett starkt engagemang för Esbo. De visade alla mycket god 
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kompetens i ledning och visioner om Esbos framtid. 
Bedömningsgruppen ansåg därför att det inte fanns någon anledning att 
begränsa antalet som går vidare till personbedömningarna och den 
andra intervjuomgången. 
 
Detta bestämdes på ett möte med representanterna för stadsstyrelsens 
presidium 4.9.2024. Det beslutades att alla som deltog i den första 
intervjuomgången och som också skickades till personbedömning skulle 
kallas till den andra intervjuomgången. Personbedömningarna utfördes 
9–13.9.2024. Ett responsmöte om resultaten av personbedömningarna 
för representanterna för stadsstyrelsens presidium hölls tisdag 
17.9.2024. Den andra intervjuomgången ordnades under ledning av 
stadsstyrelsens presidium 20.9.2024. Efter den andra intervjuomgången 
beslutades det att alla de sex spetssökandena ska presentera sig för 
fullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige fick tillfälle att bekanta sig med de sex 
spetssökandena  måndag i fullmäktigegården 23.9.2024. På mötet 
presenterades rekryteringsprocessen och representanter för Psycon Oy 
presenterade resultaten av personbedömningen. De spetssökande 
presenterade sig cirka 20 minuter för varje fullmäktigegrupp. 
 
Dessutom var ansökningsmaterialet framlagt i fullmäktigegårdens kafé 
kl. 16.30–19.00. Motsvarande möjligheter att bekanta sig med 
ansökningsmaterialet ordnades också i Fullmäktigegården tors 26.9 kl. 
16–18, ons 2.10 kl. 16–18 och tors 3.10 kl. 16–18. 
 
Enligt 24 § 29 punkt i offentlighetslagen är handlingar som innehåller 
uppgifter om psykologiska test eller lämplighetsprov som gäller en 
person eller resultatet av dem sekretessbelagda. Förtroendevalda har 
som ledamöter i ett organ rätt att få del av sekretessbelagda uppgifter 
som hänför sig till skötseln av personens egentliga uppgifter och som 
behövs till exempel som underlag för beslutsfattande i ett ärende som 
organet har under behandling. 
 
Valet till tjänsten som stadsdirektör är giltigt på villkor att den som väljs 
uppvisar ett intyg över sitt hälsotillstånd inom 30 dagar från delfåendet 
av beslutet enligt lagen om tjänsteinnehavare i kommuner och 
välfärdsområden. Den som väljs blir föremål för en begränsad 
säkerhetsutredning. 
 
En beskrivning av urvalsprocessen är framlagd bland 
sammanträdeshandlingarna. 
 

 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 231 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mäkelä Jukka 
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Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige väljer stadsdirektör bland de 
behöriga sökandena. 
 

Behandling 
Katainen och Heinaro var jäviga och avlägsnade sig för den tid ärendet 
behandlades och beslut fattades (28 § 1 mom. 1 punkten i 
förvaltningslagen). 

 
Beslut 

Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

1 Äänestyslista § 85 1 
2 Äänestyslista § 85 2 

 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 10031/00.03.01/2021 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 86 
 
 
§ 86 
Övervakning av att skyldigheten enligt 84 § 2 mom. i kommunallagen att 
redogöra för bindningar iakttas samt sammandrag av redogörelserna 
för bindningar 

 
Beredning och upplysningar: 
Ala-Aho Virpi 
Väyrynen Heidi 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Revisionsnämnden 

 
Fullmäktige antecknar de publicerade redogörelserna för bindningar för 
kännedom. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Revisionämndens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Esbo stads register över bindningar har publicerats på   
https://asiointi.asiat.fi/Sidonnaisuusrekisteri/Julkaisu 

  
Välj ”Espoon kaupunki” som organisation. 
 
De kommunala förtroendevalda och tjänsteinnehavare som anges i 84 § 
2 mom. i kommunallagen ska offentligt redogöra för sina bindningar. 
Skyldigheten att redogöra för bindningar gäller stadsstyrelsens 
ledamöter och ledamöterna i de organ som sköter uppgifter som avses i 
markanvändnings- och bygglagen, ordföranden och vice ordförandena i 
fullmäktige och nämnderna, stadsdirektören samt föredragandena i 
stadsstyrelsen och nämnderna samt sektionerna. 
 
De som omfattas av redogörelseskyldigheten ska enligt lagen lämna en 
redogörelse för sina bindningar när det gäller uppgifter i ledningen för 
eller förtroendeuppdrag i företag och andra sammanslutningar som 
bedriver näringsverksamhet, för betydande förmögenhet och för andra 
bindningar som kan vara av betydelse vid skötseln av förtroende- och 
tjänsteuppdrag. 
 

https://asiointi.asiat.fi/Sidonnaisuusrekisteri/Julkaisu
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Varje person som enligt lagen är skyldig att redogöra för sina bindningar 
är själv ansvarig för att lämna en redogörelse, men revisionsnämnden 
kan som övervakande myndighet uppmana den som är 
redogörelseskyldig att lämna en ny redogörelse eller komplettera sin 
redogörelse. 
 
Redogörelsen ska lämnas inom två månader från det att personen har 
blivit vald till sitt förtroendeuppdrag eller sin uppgift. Enligt 84 § 2 mom. i 
kommunallagen ska personen också utan dröjsmål anmäla förändringar 
i sina bindningar. Redogörelserna för bindningar publiceras på stadens 
webbplats efter att de granskats. 
 
I Esbo gäller redogörelseskyldigheten enligt kommunallagen följande: 
 
– fullmäktiges ordförande och vice ordförande 
– stadsstyrelsens ledamöter och ersättare samt föredragande 
– koncernsektionens ledamöter och ersättare samt föredragande 
– lokal- och bostadssektionens ledamöter och ersättare samt 
föredragande 
– närings- och konkurrenskraftssektionens ledamöter och ersättare 
samt föredragande 
– stadsplaneringsnämndens ledamöter och ersättare samt 
föredragande 
– miljö- och byggnadsnämndens ledamöter och ersättare samt 
föredragande 
– tekniska nämndens ledamöter och ersättare samt föredragande 
– centralvalnämndens ordförande och vice ordförande samt 
föredragande 
– revisionsnämndens ordförande och vice ordförande samt 
föredragande 
– kulturnämndens ordförande och vice ordförande samt föredragande 
– idrottsnämndens ordförande och vice ordförande samt föredragande 
– nämnden för fostran och lärandes ordförande och vice ordförande 
samt föredragande 
– nämnden för fostran och lärandes ungdomssektion: ordförande och 
vice ordförande samt föredragande 
– nämnden Svenska rums ordförande och vice ordförande samt 
föredragande 
 
De redogörelseskyldiga som valts till ovannämnda förtroendeuppdrag 
för fullmäktigeperioden 2021–2025 har efter valet, på hösten 2021, fått 
en begäran om att till Esbo stads register över bindningar anmäla 
aktuella uppgifter om sina bindningar. Alla redogörelseskyldiga lämnade 
sina redogörelser. En del av dem i Esbo stad som är skyldiga att 
redogöra för bindningar har justerat och uppdaterat sin redogörelse 
under innevarande år. Fullmäktige antecknade senast redogörelserna 
om bindningar för kännedom 23.10.2023. 
 
Även de redogörelseskyldiga som inte har några bindningar att 
redogöra för ska lämna in blanketten via det digitala systemet för att 
uppgifterna i registret ska vara omfattande. 
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Registerförare är enligt förvaltningsstadgan revisionsnämnden som 
årligen tillkännager redogörelserna för fullmäktige samt ser till att 
uppgifterna i registret över bindningar publiceras på stadens webbplats, 
om inte något annat följer av sekretessbestämmelserna. I registret över 
bindningar antecknas endast de obligatoriska bindningarna enligt 
kommunallagen, inga frivilliga redogörelser. 
 
När ett förtroendeuppdrag eller annat uppdrag som omfattas av 
skyldigheten att lämna en redogörelse upphört ska uppgifterna om 
personen strykas ur det offentliga digitala register över bindningar som 
finns i datanätet. Enligt Riksarkivets föreskrift ska redogörelserna för 
bindningar och uppgifterna i registren över bindningar förvaras varaktigt 
i ett digitalt arkiv. 
 
I registret över bindningar behandlas personuppgifter. En del av 
uppgifterna är sekretessbelagda. Verksamheten styrs bland annat av 
dataskyddslagen (1050/2018), EU:s allmänna dataskyddsförordning 
(2016/679) och lagen om offentlighet i myndigheternas verksamhet 
(621/1999). Revisionsnämnden har beslutat att uppgifter i registret över 
bindningar inte lämnas ut för direktmarknadsföring, marknads- och 
opinionsundersökningar, matriklar eller släktforskning. 
 
Kommunförbundets publikation Redogörelse för bindningar i kommunen 
finns på adressen 
www.kommunforbundet.fi/publikationer/2023/2248-redogorelse-
bindningar-i-kommunen 
 

 
Beslutshistoria 

 
Revisionsnämnden 9.10.2024 § 84 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsrevisor Ala-Aho Virpi 

 
Revisionsnämnden 
 
antecknar för kännedom 
 
1) de nya och uppdaterade redogörelserna för bindningar som lämnats, 
granskats och godkänts senast 9.10.2024, 
 
2) en lista över alla redogörelser för bindningar i registret över 
bindningar 9.10.2024, 
 
3) att uppgifterna om personer som avslutat sitt förtroendeuppdrag i 
enlighet med anvisningarna har strukits ur det offentliga digitala registret 
över bindningar 
 
samt beslutar 
 
4) tillkännage redogörelserna för bindningar för fullmäktige 21.10.2024. 

https://www.kommunforbundet.fi/publikationer/2023/2248-redogorelse-bindningar-i-kommunen
https://www.kommunforbundet.fi/publikationer/2023/2248-redogorelse-bindningar-i-kommunen
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Beslut 

Revisionsnämnden godkände föredragandens förslag enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

3 Ei julkaista, Sidonnaisuusilmoitukset 9.10.2024 (sisältää 
henkilötietoja) 

 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1543/02.02.00/2023 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 87 
 
 
§ 87 
Kommunal- och fastighetsskattesatserna för 2025 

 
Beredning och upplysningar: 
Jyrkkä Maria 
Skyttä Samuli 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige fastställer följande för år 2025 
       
1 
kommunalskattesats                  5,3 
  
2 
fastighetsskattesats 
  
Allmän fastighetsskatt för mark  1,30 
Allmän fastighetsskatt   1,00 
Permanent bostadsbyggnad         0,41 
Övrig bostadsbyggnad                     1,00 
Allmännyttigt samfund                      0 
Obebyggd byggnadsplats       4,43 
 

Behandling  
Ordföranden föreslog att detta och följande ärende diskuteras 
tillsammans men besluten fattas separat.  
 
Fullmäktige godkände enhälligt ordförandens förslag till 
behandlingsordning. 
  
Kauste lämnade understödd av Saramäki m.fl. följande ändringsförslag: 
”Jag föreslår att kommunalskattesatsen höjs med 0,3 procentenheter 
och att den nya kommunalskattesatsen för år 2025 fastställs till 5,6.” 
  
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att eftersom det 
hade lämnats ett understött ändringsförslag om kommunalskattesatsen, 
som inte kan godkännas enhälligt, måste mötet rösta. Ordföranden 
konstaterade att stadsstyrelsens förslag i övrigt hade godkänts. 
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Ordföranden föreslog att de som understöder stadsstyrelsens förslag 
röstar ”ja” och de som understöder Kaustes förslag röstar ”nej”. 
Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 
  
Fullmäktige godkände stadsstyrelsens förslag med 57 röster mot 18. 
Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes. 
 

Redogörelse  
Enligt 91 a § i lagen om beskattningsförfarande ska kommunen anmäla 
skattesatserna för följande år till Skatteförvaltningen senast 17.11 
föregående år. Om 17.11 inte är en vardag, ska anmälan göras senast 
den första vardagen därefter. 
 
Kommunalskattesatsen anges från och med 2024 med en tiondels 
procentenhets noggrannhet, fastighetsskattesatserna med en 
hundradels procents noggrannhet. 
 
Det föreslås att kommunalskattesatsen för 2025 hålls på samma nivå 
som den gällande skattesatsen (5,3 procent). 
 
Enligt 11 § i fastighetsskattelagen bestämmer kommunfullmäktige 
fastighetsskattesatserna inom de gränser som anges i lagen. 
Fastighetsskatt betalas i enlighet med fastighetsskattelagen för 
byggnader och mark till den kommun där fastigheten är belägen. 
Fastighetsskatten betalas enligt skattesatsen på basis av fastighetens 
beskattningsvärde. Fastighetsskatten fastställs separat för marken och 
separat för byggnader och konstruktioner. 
 
Från ingången av 2024 åtskildes fastighetsskattesatsen för mark från 
den allmänna fastighetsskattesatsen. Den allmänna 
fastighetsskattesatsen fastställs separat för mark och byggnader. Esbos 
allmänna fastighetsskattesats för mark fastställdes till den nedre 
gränsen enligt fastighetsskattelagen. 
 
För år 2025 föreslås det att fastighetsskattesatserna hålls på 2024 års 
nivå. 
 
Skattesatser i Esbo år 2024 och föreslagna skattesatser för år 2025: 
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Skattefinansieringens utveckling 
 

Prognoserna för skatteintäkterna 2025 baserar sig på de senaste 
uppgifterna om inflödet, finansministeriets uppskattning av 
samfundsskatteintäkterna samt uppgifter ur Finlands kommunförbunds 
prognosram för skatteintäkter, i vilken prognoserna för skatteintäkternas 
utveckling som presenterats på hösten i programmet för kommunernas 
ekonomi har beaktats. I prognoserna har man beaktat den förväntade 
befolkningstillväxten och skatteprognoserna har gjorts med nuvarande 
skattesatser. 
 
Skatteprognosen för år 2024 är ännu osäker i fråga om resten av året. 
Justeringen av kommunalskatten för skatteåret 2023 för Esbo är 15 
miljoner euro negativ. Justeringen verkställs i skatteredovisningen för 
november. Behovet av justering av kommunernas gruppandel för 
skatteåret 2024 preciseras på hösten. Samfundsskatten förutspås 
överskrida budgeten med 5 miljoner euro. De tilläggsförskott för 2023 
som redovisades i början av året var större än vad som beräknats. En 
minskning i förhandsredovisningen för samfundsskatten förutspås för 
resten av året i hela landet. Samfundsskatten förändras snabbt enligt 
konjunkturerna. 
 
Intäkterna av kommunalskatten för 2025 höjs av regeringens beslut i 
ramförhandlingarna om slopande av förvärvsinkomstavdraget från 
kommunalbeskattningen från och med 2025. Utan ändringen beräknas 
kommunalskatteintäkterna i Esbo för år 2025 öka med cirka 8 procent 
jämfört med prognosen för år 2024 och med 4 procent jämfört med 
budgeten för år 2024. Kommunerna kompenseras netto för de 
verkningar som ändringarna i beskattningsgrunderna har för 
kommunernas skatteinkomster. Ett avdrag som motsvarar ändringen 
syns som en minskning av ändringarna i beskattningsgrunderna för 
statsandelar för 2025. 
 
De ändringar i beskattningsgrunderna som regeringen föreslår förbättrar 
intäkterna av kommunalskatten på hela Finlands nivå med ett 

alarajat ylärajat
2024 2025

Tuloveroprosentti 5,3 5,3

Kiinteistöveroprosentit:
Maapohjan yleinen kiinteistövero 1,30 1,30 1,30 2,00
Rakennusten yleinen kiinteistövero 1,00 1,00 0,93 2,00
Vakituinen asuinrakennus           0,41 0,41 0,41 1,00
Muu asuinrakennus* 1,00 1,00 0,93 2,00
Yleishyödyllinen yhteisö 0,00 0,00 0,00 2,00
Rakentamaton rakennuspaikka** 4,43 4,43 2,00 6,00

* Vuodesta 2017 lukien kunnan tulee vahvistaa myös muiden kuin vakituisten 
asuinrakennusten veroprosentti
** Rakentamattoman rakennuspaikan veroprosentti on 14 pääkaupunkiseudun ja sen 
kehysalueen kunnassa vähintään kunnassa sovellettava maapohjan kiinteistöveroprosentti + 3,0 
prosenttiyksikköä, enintään kuitenkin 6,00 prosenttia. 
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nettobelopp på drygt 300 miljoner euro år 2025. Ersättandet av 
förvärvsinkomstavdraget med arbetsinkomstavdraget ökar intäkterna av 
kommunalskatten med cirka 340 miljoner euro. Också minskningen av 
pensionsinkomstavdraget ökar intäkterna av kommunalskatten med 
uppskattningsvis cirka 30 miljoner euro. Indexjusteringen av 
förvärvsinkomstbeskattningen minskar på motsvarande sätt intäkterna 
av kommunalskatten med cirka 40 miljoner euro. Dessutom gjordes 
några små ändringar med måttliga skatteeffekter i skattegrunderna, 
bland annat i avdraget för förvärv av inkomst. Från och med nästa år 
har det presenterats en tydlig sänkning av arbetslöshetsförsäkrings- och 
dagpenningspremier. Premierna i fråga är avdragsgilla och förbättrar 
således intäkterna av kommunalskatten med uppskattningsvis cirka 80 
miljoner euro. 
 
När det gäller redovisningen av samfundsskatten visar utvecklingen i 
slutet av år 2024 inte tecken på tillväxt. En måttlig tillväxt beräknas för 
2025. 
 
Fastighetsskatteintäkterna ökar år 2024 på grund av att 
fastighetsskatten för mark åtskiljs från byggnader och på grund av 
höjningen av den nedre gränsen för fastighetsskattesatsen för mark. 
Ökningen beräknas vara 15 procent år 2024 och 1,5 procent år 2025 i 
samband med att byggnadsbeståndet växer. 
 
År 2025 uppskattas intäkterna av kommunalskatten till 556 miljoner 
euro, samfundsskatten till 140 miljoner euro och fastighetsskatten till 
167 miljoner euro. 
 
Skattefinansieringen (skatter och statsandelar) för år 2025 beräknas 
öka med 8,6 procent med beaktande av statsandelsfinansieringen för 
de arbets- och näringstjänster som överförs. Utan 
statsandelsfinansieringen för arbets- och näringstjänsterna skulle 
ökningen vara cirka 4,5 procent. 
 
Prognoserna för skatteintäkterna uppdateras ännu i stadsdirektörens 
budgetförslag i enlighet med de nyaste prognoserna som publiceras i 
oktober. 
 
Kalkyler över skatteintäkterna 2025–2027 (1 000 euro): 
 

 

Yht eenvet o
TILIVUOSI 2022 2023 TA2024 ENN 2024 2025 2026 2027

Verolaji

Kunnal l isvero 1 484 706 615 847 525 000 505 000 555 843 582 206 615 534

Muut os % 8,0 - 58,5 - 14,8 - 18,0 10,1 4,7 5,7

Yht eisövero 223 623 152 480 133 000 138 000 139 817 144 487 155 867

Muut os % 10,1 - 31,8 - 12,8 - 9,5 1,3 3,3 7,9

Kiint eist övero 141 817 143 060 164 900 164 900 167 374 169 884 172 432

Muut os % 6,6 0,9 15,3 15,3 1,5 1,5 1,5

VEROTULOT YHTEENSÄ 1 850 146 911 387 822 900 807 900 863 034 896 577 943 833

Muut os % 8,1 - 50,7 - 9,7 - 11,4 6,8 3,9 5,3
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Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 232 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mäkelä Jukka 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige fastställer följande för år 2025 
       
1 
kommunalskattesats                  5,3 
  
2 
fastighetsskattesats 
  
Allmän fastighetsskatt för mark  1,30 
Allmän fastighetsskatt   1,00 
Permanent bostadsbyggnad         0,41 
Övrig bostadsbyggnad                     1,00 
Allmännyttigt samfund                      0 
Obebyggd byggnadsplats       4,43 
 

Behandling  
Kauste lämnade understödd av Saramäki följande förslag:  
 
Jag föreslår att kommunalskattesatsen höjs med 0,3 procentenheter 
och att den nya kommunalskattesatsen för år 2025 fastställs till 5,6. 
Motivering: Stadens snabbt försämrade ekonomiska situation kräver 
snabba åtgärder. Utan dessa extra intäkter från höjningen kan vi inte 
finansiera kända investeringar som är nödvändiga för lagstadgade 
tjänster och inte heller i tillräcklig utsträckning upprätthålla och utveckla 
våra offentliga tjänster.  
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det hade 
lämnats ett understött förslag som avvek från föredragningen, vilket 
föranledde omröstning.  
 
Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsen hade förkastat Kaustes 
förslag med 9 röster mot 5 och 1 blank. Röstningslistan bifogas till 
protokollet. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes. 

  
 
Bilaga 

4 Äänestyslista § 87 
 
Tilläggsmaterial 
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För kännedom 
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Ordningsnummer 1543/02.02.00/2023 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 88 
 
 
§ 88 
Ram för budgeten för 2025 och ekonomiplanen för 2026–2027 

 
Beredning och upplysningar: 
Jyrkkä Maria 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner verksamhetsintäkterna och kostnaderna i den 
bifogade ramen för resultaträkningen för år 2025–2027 samt 
driftsekonomins totala intäkter och kostnader som botten för beredning 
av ekonomiplanen. 
 

Behandling  
Grönroos lämnade följande ändringsförslag: 
 
”Den årliga investeringsnivån sänks 2025, 2026 och 2027 med 50 
miljoner euro från det belopp som föreslås för respektive år.” 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Grönroos förslag 
förfallit i brist på understöd och att stadsstyrelsens förslag därmed hade 
godkänts enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Ramen för budgeten 2025 och ekonomiplanen 2026–2027 baserar sig 
på Berättelsen om Esbo och målen i programmet En ekonomiskt hållbar 
stad, som uppdaterades sommaren 2022. Ramen baserar sig även på 
lagstiftning om finansieringsbasen som ändrats i samband med 
reformen av social- och hälsovården och räddningsväsendet, samt på 
Finansministeriets överföringskalkyler och en uppskattning av den 
ekonomiska utvecklingen. 
 
Beredningen av arbets- och näringsreformen pågår och kommunerna 
har inte tillgång till alla behövliga uppgifter. Detta och den allmänna 
konjunkturosäkerheten samt den pågående statsandelsreformen har 
försvårat bedömningen av utvecklingen av stadens finansieringsbas.  
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Vårdreformen ledde till en betydande inkomstöverföring från 
Esbo till andra delar av Finland 

I modellen för finansiering av reformen av social- och hälsovården och 
räddningsväsendet överfördes utgifter och inkomster symmetriskt på 
riksnivå, men det finns stora skillnader mellan enskilda kommuner. 
Minskningen av finansieringen till kommunerna bestämdes så att 
nettokostnaderna för social- och hälsovården och räddningsväsendet 
täcktes med inkomster som överförs från kommunerna. 
  
Förhållandet mellan de inkomster och utgifter som överförs på detta sätt 
varierar avsevärt mellan olika kommuner. I Esbo minskade 
inkomsterna, det vill säga skattefinansieringen, med cirka 200 miljoner 
euro mer än de kostnader för social- och hälsovården samt 
räddningsväsendet som överfördes från staden. Minskningen av Esbo 
stads skattefinansiering var den största inkomstöverföringen i hela 
Finland. 
  
Inom statsandelssystemet ersätter staten 60 procent av skillnaden 
mellan de intäkter och kostnader som överförs genom en permanent 
förändringsbegränsare. Förändringsbegränsaren ersätter endast delvis 
minskningen av skattefinansieringen. Därför överfördes betydande 
skatteinkomster från Esbo till andra delar av Finland. 
Förändringsbegränsaren blev en statisk del av statsandelssystemet, 
och i begränsaren görs inga indexhöjningar eller andra höjningar. 
Förändringsbegränsaren beaktar inte heller skattefinansieringens 
utveckling. Därför äts ersättningen i praktiken med tiden upp av 
inflationen. 
  
När skattefinansieringen minskar kommer stadens internt tillförda medel 
efter reformen att vara cirka 33 procent av statsandelarna. 
Statsandelarna ökar endast vid ökade uppgifter och genom 
indexhöjningar. Sammantaget avtar därför den årliga ökningen av de 
internt tillförda medlen jämfört med den tidigare skattefinansieringen, 
som ökade enligt invånarnas sysselsättning och inkomstnivå. 
 
Ekonomin återhämtar sig långsamt – utsikterna för den 
kommunala ekonomin försämras 

Enligt Finlands Banks interimsprognos i september 2024 är det svårt för 
ekonomin i Finland att återhämta sig från recessionen. Enligt 
interimsprognosen kommer Finlands bruttonationalprodukt att minska 
med 0,5 procent under det pågående året. Också Finansministeriet 
förutspår att bruttonationalprodukten minskar. Ekonomin återhämtar sig 
långsamt 2025, men tillväxten tilltar 2026. 
 
Det långvariga svaga konjunkturläget har på arbetsmarknaden synts 
som ökad arbetslöshet och minskad sysselsättning. Det har dock under 
sommaren 2024 funnits tecken på att försämringen av 
arbetsmarknaden håller på att avta. Antalet arbetslösa ökade ytterligare 
i juli 2024, men minskningen av antalet sysselsatta har visat tecken på 
att avta. Långtidsarbetslösheten har ökat sedan våren 2023 och 
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ökningen har försnabbats sommaren 2024. Möjligheterna att öka 
sysselsättningen inom den närmaste framtiden försvåras av att antalet 
lediga arbetstillfällen har minskat och företagens förväntningar på 
sysselsättning är små.  
 
Finlands ekonomi har vuxit svagt i början av år 2024. Den privata 
konsumtionen och de privata investeringarna har utvecklats svagt, och 
exporten och den offentliga efterfrågan har stött den bräckliga tillväxten. 
Ekonomin kommer att växa nästa år i samband med att 
konjunkturutsikterna förbättras och den ekonomiska osäkerheten sakta 
börjar avta. Samtidigt förväntas räntenivån på finansmarknaderna 
sjunka gradvis. En höjning av sysselsättningsgraden, högre inkomster 
och måttlig inflation stöder förutsättningarna för den privata 
konsumtionens återhämtning. Dessutom stärks tillväxten på 
exportmarknaden. Dessa faktorer stöder återhämtningen av Finlands 
ekonomi och en starkare tillväxt under de närmaste åren.  
 
Enligt Finlands Bank lutar riskerna i halvtidsprognosen på kort sikt åt 
det negativa hållet. När det gäller ökningen av export beror mycket på 
utvecklingen av exporten i euroområdet och Finlands andra 
exportmarknader. Geopolitiska spänningar, såsom konflikterna i 
Ukraina och Mellanöstern, och problemen i de ekonomiska 
förbindelserna mellan USA och Kina utgör betydande risker för den 
globala stabiliteten och den internationella handeln.  
 
Enligt Finansministeriets program för kommunernas ekonomi för hösten 
försämras kommunernas ekonomiska utsikter. Det försämrade läget 
syns tydligt redan under det pågående året. Kommunernas utgifter ökar 
på grund av ökade kostnader och investeringsbehov. En betydande 
obalans mellan inkomster och utgifter förutsätter anpassningsåtgärder 
av kommunerna. 
 
Källor: Finansministeriets program för kommunernas ekonomi och 
Finlands Banks interismsprognos från september 2024 
 
Obalans i stadens ekonomi – räkenskapsperiodens resultat 
för det pågående året på väg att bli rekordlågt 

Den ekonomiska tillväxten och konjunkturens vändning till det bättre har 
inte förverkligats i enlighet med prognoserna från föregående höst. 
Recessionen och det osäkra ekonomiska läget syns med fördröjning 
särskilt i kommunalskatteinkomsterna. Vårens prognoser om den 
ekonomiska situationens negativa inverkan på stadens ekonomi håller 
nu på att förverkligas. Detta syns i ett svagare inflöde av 
skatteinkomster och konjunkturberoende externa inkomster för staden 
än beräknat. Enligt nuvarande uppskattning blir skatteinkomsterna 15 
miljoner euro och markförsäljningsinkomsterna 36 miljoner euro av 
budgeten. I skatteinkomsterna ingår fortfarande betydande 
osäkerhetsfaktorer och det är svårt att utarbeta prognoser. 
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Situationen försvåras av att kostnaderna överskrider budgeten. 
Verksamhetskostnaderna håller på att överskridas med sammanlagt 
nästan 14 miljoner euro.  
 
Räkenskapsperiodens resultat är på väg att bli rekordlågt, bara cirka 28 
miljoner euro. Avvikelsen från budgeten är över 50 miljoner euro. Utan 
de finansiella intäkterna skulle stadens resultat bli negativt. 
  
Den ekonomiska obalansen försvåras av stadens omfattande 
investeringar som förutsätter tillräckligt med internt tillförda medel. Om 
obalansen fortsätter kommer stadens skuldbestånd att öka. 
Lånebeståndet bör dock minskas, eftersom det redan nu hör till de 
högsta inom kommunsektorn. Tack vare den goda likviditeten har 
lånefullmakten ännu inte utnyttjats i år, men den löser inte det stora 
problemet inom ekonomin. 
 
Svårt att prognostisera skatteinkomstbasen under 
ekonomiplansperioden – statsandelarna utvecklas inte på 
motsvarande sätt som skatteintäkterna 

Prognoserna för inkomstbasen i budgetramen bygger på en bedömning 
av den ekonomiska utvecklingen som gjorts av Finansministeriet hösten 
2024 i enlighet med programmet för kommunernas ekonomi, samt på 
de senaste uppgifterna om inflödet. Statsandelarna i budgetramen följer 
de senaste uppgifterna från staten. Prognoserna för skatteintäkterna är 
mycket osäkra på grund av den ekonomiska omvärlden. Det finns dock 
förväntningar på ekonomisk tillväxt, som hittills flyttats framåt.  
 
Jämförbarheten för skatteintäkterna försvåras för år 2023 av att 
redovisningarna för tidigare skatteår har en högre skattesats. På 
motsvarande sätt beror nästa års kraftiga ökning av kommunalskatten i 
huvudsak av omfattande beskattningsbeslut av staten, såsom slopandet 
av förvärvsinkomstavdraget från kommunalbeskattningen. Prognosen 
för kommunalskatteintäkter är 556 miljoner euro, samfundsskatt 140 
miljoner euro och fastighetsskatt 167 miljoner för år 2025. 
  
Statsandelskalkylerna har ändrats flera gånger i fråga om poster som 
hänför sig till vårdreformen samt den kommande reformen av arbets- 
och näringstjänsterna. Detta har i oskälig grad försvårat utarbetandet av 
städernas budget och planeringen av verksamheten. Särskilt i Esbo har 
överföringsposterna för social- och hälsovården en exceptionellt stor 
betydelse.  
 
Statsandelarna för kommunal basservice bestäms i huvudsak enligt 
åldersklasserna yngre än 15 år. Övriga faktorer är bland annat antalet 
svenskspråkiga i tvåspråkiga kommuner, antalet personer med 
främmande språk som modersmål samt arbetslöshetsgrad, 
utbildningsnivå och folkökning. Statsandelen för basservice år 2025 är 
cirka 423 miljoner euro, varav andelen för posterna för social- och 
hälsovård utgör 143 miljoner euro. Det är dock viktigt att beakta att 
posterna för social- och hälsovård endast utgör en partiell ersättning för 
den överdrivna nedskärningen av skattefinansieringen. 
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Förändringsbegränsaren för social- och hälsovården är oförändrad och 
beaktar inte den årliga ökningen av skatteinkomster i Esbo. Därför 
förlorar Esbo varje år betydande summor av den uteblivna 
skatteinkomsten.  
 
Finansieringen av de arbets- och näringstjänster samt 
integrationstjänster som överförs från staten till kommunerna ökar enligt 
nuvarande beräkningar Esbo stads statsandelar med 46,4 miljoner euro 
år 2025. Finansieringen täcker finansieringen av de tjänster som 
överförs samt utvidgningen av finansieringsansvaret för 
arbetslöshetsförmånerna. Statsandelarna för år 2025 kan ännu ändras 
till följd av preciseringar i beräkningarna för arbets- och 
näringstjänsterna. Uppgifterna uppdateras i stadsdirektörens 
budgetförslag. 
 
Reformen av statsandelssystemet för kommunal basservice har inletts. 
Avsikten är att reformen träder i kraft 1.1.2026. Kalkylerna från det 
nuvarande statsandelssystemet har använts som utgångspunkt för 
beredningen av ramen. 
 
Staden har berett sig på tillväxt samt nya arbets- och 
näringstjänster i ramen – investeringar finansieras med nya 
lån 

Driftsekonomins budgetramar för åren 2025–2027 bygger på budgeten 
för år 2024 samt på prognosen för budgetutfallet år 2024. Ramen för 
driftsekonomin har beretts i samarbete med sektorernas ledning. 
 
Befolkningsökningen i Esbo fortsätter kraftigt under de kommande åren 
och i ramen har man beaktat prognoserna för befolkningen och 
servicebehovet per tjänst.  Vid beredningen har man dessutom beaktat 
den allmänna kostnadsutvecklingen, löneuppgörelser samt sektorernas 
specialfrågor, bland annat nya lokaler som ska tas i bruk och 
kommunandelen för kollektivtrafik. 
 
I ramen har man på ett heltäckande sätt berett sig på att ordna tjänster, 
även om kostnadsökningen är måttligare än under tidigare år. 
Jämförbarheten för ramtalen försvåras av att de lagstadgade 
sysselsättningstjänsterna överförs från staten till kommunerna 1.1.2025. 
I och med detta ökar den statsandel som staden får, men också 
utgifterna. Utan de kostnader för sysselsättningstjänster som överförs 
från staten ökar utgifterna med 3,1 procent nästa år.  
  
Räntekostnaderna beräknas öka måttligt på grund av den höga 
skyddsnivån. För alla nya lån är räntenivån dock högre. 
  
I ramen räknas med uttag ur fonderna på 15 miljoner euro per år, vilket 
svarar mot deras långsiktiga avkastning i snitt. 
  
År 2025 blir årsbidraget 249,7 miljoner euro och resultatet omkring 42,7 
miljoner euro.  Årsbidraget och räkenskapsperiodens resultat bör vara 
tillräckliga i förhållande till investeringsvolymen. Det låga resultatet för 
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2025 leder till ett negativt kassaflöde för verksamheten och 
investeringarna. Situationen förändras inte väsentligt under hela 
ekonomiplansperioden. Om den godkända investeringsnivån uppnås är 
verksamhetens och investeringarnas kassaflöde 138 miljoner euro 
negativt under ekonomiplansperioden, vilket innebär att staden tar nya 
lån på 181 miljoner euro åren 2025–2027. 
 
I slutet av år 2025 är lånebeståndet 56 miljoner euro, vilket är 2 602 
euro per invånare. Målet är att lånestocken ska minska under 
ekonomiplansperioden. 
  
Ramkalkyler 

Ramkalkylerna bifogas. När det gäller investeringar är utgångspunkten 
för beredningen dessutom den investeringsplan som fullmäktige 
godkände i december 2023 i samband med ekonomiplanen samt 
beredningsprocessen för investeringsplanen, som reviderades på 
våren. Målet har varit att anpassa helheten till nivån för produktivitets- 
och anpassningsprogrammet En ekonomiskt hållbar stad. Budgetramen 
och stadsdirektörens budgetförslag kommer att innefatta betydande 
osäkerhet bland annat på grund av konjunkturväxlingarna, räntenivån 
och statsandelskalkylerna. 
  
Beräkning av interna lokalhyror 

Vid beräkningen av lokalhyror inom staden används ett så kallat 
tekniskt värde som värde för byggnader. Affärsverket Esbo lokaler 
granskar och uppdaterar på ett heltäckande sätt med cirka fem års 
mellanrum de tekniska värdena för byggnader för beräkningen av 
interna hyror. För år 2025 har affärsverket granskat de tekniska värdena 
för objekt och uppdaterat värdena för nödvändiga objekt. I sin helhet 
stiger byggnadsbeståndets tekniska värde år 2025. Samtidigt stiger 
också de interna lokalhyror som tas ut av dem som använder 
affärsverkets lokaler. Efter beredningen av affärsverkets utgiftsram och 
anslag för underhåll har det konstaterats att det finns ett behov av att 
justera nivån på kapitalhyran som används i beräkningen av interna 
hyror för stadens lokaler. Det föreslås att nivån på kapitalhyran sänks 
med 0,3 procentenheter för att undvika onödigt stora hyreshöjningar för 
lokalernas användare på grund av byggnadernas tekniska värden och 
exceptionellt höga indexjusteringar. Den kapitalhyra som används vid 
beräkningen och som ingår i ramen är 6,2 procent av det tekniska 
värdet från och med år 2025. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 233 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mäkelä Jukka 
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Stadsstyrelsen sänker nivån på kapitalhyran som används vid 
beräkningen av lokalhyror inom staden med 0,3 procentenheter till 6,2 
procent. 
  
Stadsstyrelsen föreslår dessutom att fullmäktige godkänner 
verksamhetsintäkterna och -kostnaderna i den bifogade ramen för 
resultaträkningen för år 2025–2027 samt driftsekonomins totala intäkter 
och kostnader som botten för beredning av ekonomiplanen. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

5 Kehyslaskelmat 
 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 5417/10.00.01/2022 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 89 
 
 
§ 89 
Köp av ett outbrutet område på fastighet nr 49-51-71-1 i Alberga 

 
Beredning och upplysningar: 
Rantala Mika 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 1 
500 000 euro för anskaffning av det outbrutna området. 
 

Behandling  
Ordförande Sistonen föreslog understödd av Markkula att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
 

Redogörelse  
Esbo stad sålde år 2016 tomt nr 1 i kvarter nr 51071 till Esbo bostäder 
Ab för bostadsbyggande. Objektet är Esbo bostäders 
detaljplaneutvecklingsobjekt. Planen gör det möjligt att bygga fyra 
punkthus med 4 till 9 våningar och riva ett flervåningshus från 1960-
talet. Tomtens byggrätt är 10 000 v-m². 
 
Esbo bostäder har utvecklat ett koncept för flervåningshus i trä för 
tomten som skulle göra det möjligt att bygga punkthus med lätt 
konstruktion ovanpå Mästartunneln. De på grund av läget mycket 
krävande grundläggningsförhållandena möjliggjorde slutligen inte ett 
ARA-projekt och Esbo bostäder avstod från projektet tills vidare. 
 
Samtidigt konstaterades det att skol- och daghemsverksamheten i 
Boställsskolans område i Mäkkylä söder om Ring I upphör sommaren 
2022. Det svenska daghemmet och lågstadiet flyttar till det nya 
skolcentret Monikko. På grund av bullret och utsläppen av finpartiklar 
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från Ring I var det inte längre möjligt att fortsätta skol- och 
daghemsverksamheten i området. I samma kvarter verkade också ett 
finskt daghem och Esbo konstnärsförening Espoo Art, vilkas 
verksamhet skulle flytta till nya verksamhetsställen.  
 
Stadsmiljösektorn ordnade en ansökan om planeringsreservering av 
Boställsskolans område i slutet av 2018. Till planområdet fogades då 
Boställsskolans idrottsplan, som ligger öster om Y-kvarteret. 
Boställsskolans idrottsplan har använts av en finsk skola för 
årskurserna 1–6, Postipuun koulu, eftersom det tidigare har placerats 
en flyttbar skolbyggnad på skolans egna idrottsplan. Postipuun koulu 
behöver en ersättande idrottsplan i stället för Boställsskolans plan. 
 
På basis av resultatet av ansökan om planeringsreservering inledde 
staden en ändring av detaljplanen Mäkkylägränden för att ändra 
skolområdets användningsändamål till boende. Samtidigt inledde 
stadsmiljösektorn förhandlingar med Esbo bostäder för att bygga en 
idrottsplan på en tomt ovanpå Mästartunneln (51071/1). Idrottsplanens 
läge är betydligt bättre än Boställsskolans gamla idrottsplan, med 
beaktande av buller och utsläpp av finpartiklar från trafiken. Nåbarheten 
är också bättre från Postipuun koulu och annanstans i näromgivningen. 

 
Den gamla Boställsskolans idrottsplan kan anvisas för bostäder enligt 
detaljplaneplanändringen först när en ersättande idrottsplan har byggts. 
Avsikten är att projektet för Mästartunnelns idrottsplan och område för 
allmän parkering ska genomföras med åtgärdstillstånd. För byggandet 
av idrottsplanen har ett statsunderstöd på 240 000 euro beviljats. Det 
ska användas före utgången av 2025. En del av Esbo bostäders 
befintliga bilplatser blir under idrottsplanen. Staden bygger på egen 
bekostnad ersättande bilplatser av motsvarande kvalitet för Esbo 
bostäder på norra delen av tomten i samband med byggandet av den 
nya idrottsplanen. 
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  Bild 1 Det outbrutna områdets läge har markerats med rött 

När staden köper tillbaka det outbrutna området på cirka 7 600 m² av 
Esbo bostäder, kan staden själv bestämma hur länge området 
reserveras för idrott. Om situationen förändras kan staden dryfta 
bostadsbyggande enligt den gällande detaljplanen eller vid behov 
permanent planlägga tomten för idrottsanläggningar. 
 
Som bilaga till köpebrevet har en tomtindelningsplan uppgjorts, som 
parterna förbinder sig till i köpebrevet. Esbo bostäders flervåningshus 
på Krutgatan 9, för vilken en renovering planerats, och de direkta 
funktionerna i anslutning till detta, samt den planerade idrottsplanen 
avgränsas till egna tomter som styckas senare. 
 
Fyra alternativa platser för idrottsplanen har utretts, av vilka den plats 
som föreslås här har den största potentialen och prioriteras av sektorn 
för fostran och lärande. 
 
Staden har förhandlat med Esbo bostäder om köp av det outbrutna 
området och köpesumman har fastställts till 1 500 000 euro. 
Köpesumman bestäms på basis av ARA-priset år 2022 (515 euro/v-m²) 
och i den ingår en gottgörelse på 30 150 euro för 
byggbarhetsutredningar och planutkast som Esbo bostäder låtit göra. 
För att affären ska slutas 2024 krävs ett tilläggsanslag för markförvärv. 
 

 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 9.9.2024 § 213 

 
Förslag Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 



 
 
Esbo stad Protokoll  35/85 
 
Fullmäktige § 89 21.10.2024 
 
 
 

 

 
Stadsstyrelsen 
 
1 
beslutar att Esbo stad av Esbo bostäder Ab köper ett outbrutet område 
på cirka 7 600 m² på fastighet nr 49-51-71-1. Köpesumman är 1 500 
000 euro, 
 
2 
bemyndigar stadsmiljödirektören att upprätta och underteckna 
köpebrevet med detaljerade köpevillkor och bilagor, 
 
3 
beslutar att köpebrevet ska undertecknas senast 15.12.2024. Har detta 
beslut på grund av ändringssökande då ännu inte vunnit laga kraft, ska 
köpebrevet undertecknas inom tre (3) månader efter att beslutet vunnit 
laga kraft, 
 
4 
föreslog att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 1 500 000 euro för 
anskaffning av det outbrutna området. 
 

Behandling  
Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande tilläggsförslag: 
 
”5. Dessutom förutsätter stadsstyrelsen att en kalkyl över intäkterna och 
kostnaderna av genomförandet av detaljplanen Mästartunneln läggs 
fram för stadsstyrelsen.”  
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Kajavas förslag kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt det. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Stadsstyrelsen 
 
1 
beslutade att Esbo stad av Esbo bostäder Ab köper ett outbrutet 
område på cirka 7 600 m² på fastighet nr 49-51-71-1. Köpesumman är 1 
500 000 euro, 
 
2 
bemyndigar stadsmiljödirektören att upprätta och underteckna 
köpebrevet med detaljerade köpevillkor och bilagor, 
 
3 
beslutade att köpebrevet ska undertecknas senast 15.12.2024. Har 
detta beslut på grund av ändringssökande då ännu inte vunnit laga 
kraft, ska köpebrevet undertecknas inom tre (3) månader efter att 
beslutet vunnit laga kraft, 
 
4 
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föreslog att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 1 500 000 euro för 
anskaffning av det outbrutna området. 
  
5  
Dessutom förutsätter stadsstyrelsen att en kalkyl över intäkterna och 
kostnaderna av genomförandet av detaljplanen Mästartunneln läggs 
fram för stadsstyrelsen. 
 

Stadsstyrelsen 28.11.2022 § 352 
 
Förslag Föredragande 

Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 
  
Stadsstyrelsen 
 
1 
beslutar att Esbo stad av Esbo bostäder Ab köper ett outbrutet område 
på cirka 7 600 m² på fastighet nr 49-51-71-1. Köpesumman är 
3 135 600 euro, 
 
2 
bemyndigar stadsmiljödirektören att upprätta och underteckna 
köpebrevet med detaljerade villkor och bilagor, 
 
3 
beslutar att köpsbeslutet gäller fram till 28.2.2023. 
 

Behandling Ordföranden föreslog understödd av Partanen m.fl. att stadsstyrelsen 
återremitterar ärendet för ny beredning. Under beredningen granskas 
prissättningen av tomten på nytt och eventuella alternativa platser där 
idrottsplanen kunde placeras, såsom framtiden för Postipuun koulus 
idrottsplan. 
  
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om ordförandens förslag 
kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt det. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Stadsstyrelsen remitterade ärendet för ny beredning. Under 
beredningen granskas prissättningen av tomten på nytt och eventuella 
alternativa platser där idrottsplanen kunde placeras, såsom framtiden 
för Postipuun koulus idrottsplan. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

6 Liitekartta määräalan ostaminen kiinteistöstä 49-51-71-1 (liite ei 
saavutettava) 
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Tilläggsmaterial 
  

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3588/10.03.02/2023 
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§ 90 
Godkännande av projektplanen för Esbovikens simhall 

 
Beredning och upplysningar: 
Lithovius Sirpa 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Ordförande Sistonen föreslog understödd av Markkula att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
 

Redogörelse  
Projektets namn är Esbovikens simhall, projektnummer 6024. 
Fastigheten ägs av Esbo stad och ligger på adressen Esboviksgränden 
4, 02320 Esbo. 
 
Esbovikens simhall, som blev färdig 1983, ligger i Esbovikens 
idrottspark. Simhallen har ritats av arkitekten Osmo Sipari. 
 
Esbovikens simhall har nått slutet av sin livscykel. Med tanke på antalet 
användare och efterfrågan är bassängerna även för små. Projektet 
planerades ursprungligen som ett ombyggnads- och utbyggnadsprojekt. 
Senare ändrades projektet helt och hållet till ett nybyggnadsprojekt, 
vilket ledde till att projektplanen uppdaterades. I samband med att 
planeringen framskred konstaterades det att reparationsbehoven var 
mer omfattande och att reparationerna var svårare än man 
ursprungligen uppskattat. Enligt kostnadskalkylen är kostnaderna för en 
nybyggnad tillsammans med rivningskostnaderna dessutom ungefär 
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lika stora som kostnaderna för ombyggnad och utbyggnad. I 
nybyggnadsprojektet är det också möjligt att bättre optimera och 
modernisera energi- och lokallösningar samt annan teknik. 
 
För området gjordes en detaljplaneändring med utgångspunkt i en 
höjning av byggrätten till 8 000 m2 våningsyta för tomt nr 5 (49-34-206-
5) i YU-kvarteret 34206, en flyttning av byggnadsytans gränser och en 
utvidgning av tomtens areal samt möjliggörandet av byggandet av en 
parkeringsanläggning med fem våningar på LPA-tomt nr 6 nordväst om 
YU-tomt nr 5. Den nya detaljplanen vann laga kraft 
17.2.2021.Planbeteckningen för simhallskvarteret är nu YU_1, 
byggnadsrätten är 8 000 m2 våningsyta och våningstalet är 2. Totalytan 
från referensplanen för nybyggnaden är 8 820 m². Utöver den 
byggnadsrätt som antecknats i detaljplanen innehåller planen extra 
byggnadsrätt för lokaler och schakt för husteknik, återvinningsrum, 
lokaler för fastighetsskötsel, lokaler för parkering samt en 
transformatorstation. 
 
Enligt de senaste befolkningsprognoserna förutspås befolkningen i 
Esbovikens storområde öka med cirka 20 000 invånare fram till år 2031 
och med 40 000 invånare fram till år 2050. Det ökande antalet 
pensionärer i Esbo orsakar ett tryck på användningen av simhallar 
under dagtid. Under de senaste 20 åren har befolkningsstrukturen i 
Esboviken föråldrats relativt sett mest bland storområdena i Esbo. 
Simhallen är en idrottsinvestering som tydligt leder till ökad aktivitet i 
samtliga åldersgrupper. Resultatområdet för livskraft har deltagit i 
beredningen av projektplanen. 
 
Uppgifter om projektets omfattning och kostnader 
 
Idrottsnämnden har i sitt utlåtande om projektplanen för Esbovikens 
simhall 3.11.2023 konstaterat att projektet också ska omfatta en djup 
allaktivitetsbassäng (hoppbassäng, 25 m), i enlighet med idrotts- och 
ungdomsnämndens tidigare utlåtande om projektplanen 15.12.2020. Till 
övriga delar understöds projektplanen. I enlighet med tidigare beslut har 
den så kallade hoppbassängen inte inkluderats i denna projektplan. I 
projektplanen har man beaktat en utomhusbassäng, som lades till i 
samband med beslutet om den föregående projektplanen, i den 
omfattning som preciserades under det föregående planeringsskedet. 
 
Beslut om projektets tidtabell och finansiering torde fattas vid en 
behandling i Esbo stads förtroendeorgan. Esbovikens simhall ingår inte 
som projekt i investeringsprogrammet som beslutades i december 
2023. 
 
Målpriset för projektet har beräknats med hjälp av Haahtelas 
kostnadsberäkningsprogram Taku på basis av målpriset med Haahtela-
indexet 9/2023 (113,1). 
 
Totalyta: 8 820 m² 
 
Målpris 
Simhallen: 33,0 miljoner euro 
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Utomhusbassängen: 2,3 miljoner euro 
Sammanlagt: 35,3 miljoner euro 
 
Lokalhyra: 3,90 miljoner euro per år 
 
Projektets måltidtabell 
 
Projektplanering 2023 
Planering 2024–2026 
Beredning av byggandet 2026–2027 
Byggande 2027–2029 
Mottagande 2029 
Ibruktagning 2029 
 
Tidsplanen för byggandet är kopplad till färdigställandet av Hagalunds 
simhall. Resultatenheten för idrott har med tanke på servicenätet 
föreslagit att Esbovikens simhall kan stängas när Hagalunds simhall 
öppnas. 
 
På begäran av stadsstyrelsen har affärsverket Esbo lokaler utrett 
alternativa lösningar för hoppbassängen och uppskattat kostnaderna för 
dem, vilket presenteras i det bifogade tilläggsbladet till projektplanen, 
daterat 27.2.2024: 
 
Alternativ A innebär att den lilla bassängen utomhus, som beskrivs i 
projektplanen, genomförs som en hoppbassäng, vilket höjer de totala 
kostnaderna för projektet till 37,3 miljoner euro. 
 
Alternativ B omfattar utöver det som redovisats i projektplanen också en 
hoppbassängshall på internationell nivå, med möjlighet till 
vattenlöpning, vilket höjer de totala kostnaderna för projektet till 45,9 
miljoner euro. 
 
Kostnadsnivå februari 2024. 
 
När det gäller en alternativ placering av projektet lyfts det dessutom 
fram att ärendet har utretts noggrant i samband med beredningen av 
den genomförda planändringen, och att man kommit fram till att det inte 
finns någon realistisk alternativ placeringsplats i Esbovikens område. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 23.9.2024 § 222 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
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Aaltonen lämnade understödd av Saramäki följande förslag till 
återremiss: Projektplanen återremitteras för beredning. Under 
remitteringen beräknas kostnaderna för alternativ B i bilaga 2 till 
projektplanen, om projektet inte genomförs som en hoppbassängshall 
på internationell nivå med läktare, utan genom att lägga till en normal 
(20 m x 25 m) allaktivitetsbassäng till baslösningen. 
 
Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande ändringsförslag:  
Stadsstyrelsen väljer alternativ B, eftersom det motsvarar idrotts- och 
ungdomsnämndens beslut 24.11.2020 § 48 och idrottsnämndens beslut 
30.11.2023 § 44. 
 
Cederlöf lämnade understödd av Partanen följande förslag till tillägg: 
Om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det framställts 
flera från föredragningen avvikande understödda förslag vilket 
föranleder omröstning. 
 
Ordföranden föreslog att man först skulle rösta om remissförslaget, 
därefter om Lahtinens ändringsförslag och slutligen om Cederlöfs 
tilläggsförslag. Stadsstyrelsen godkände röstningsordningen. 
 
Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsen förkastat Aaltonens 
remissförslag med 3 röster mot 12. Ordföranden konstaterade att 
stadsstyrelsen förkastat Lahtinens ändringsförslag med 10 röster mot 5. 
Röstningslistorna bifogas till protokollet.  
 
Ordföranden frågade om Cederlöfs tilläggsförslag kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att det hade godkänts enhälligt. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. Om reparationerna av 
Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att inleda projektet innan 
Hagalunds simhall öppnas. 
 

Stadsstyrelsen 12.2.2024 § 35 
 

Förslag  Föredragande 
  Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Gestrin lämnade understödd av Partanen m.fl. följande tilläggsförslag: 
 
”2. Om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds 
möjligheten att inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas.” 
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Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande ändringsförslag: 
 
”Projektplanen godkänns i enlighet med besluten i idrotts- och 
ungdomsnämnden 24.11.2020 § 48 och idrottsnämnden 30.11.2023 § 
44.” 
 
Aaltonen lämnade understödd av Guzenina följande ändringsförslag: 
 
”Till projektplanen fogas den planerade allaktivitetsbassängen eller en 
nära motsvarande bassäng för att öka bassängytan.” 
 
Kajava lämnade följande förslag till remiss: 
 
”Om allaktivitetsbassängen, det vill säga hoppbassängen, inte byggs 
inom projektet för Esbovikens simhall, ska projektet återremitteras för 
beredning så att det omfattar åtminstone någon möjlighet till simhopp 
inomhus (åtminstone en språngbräda).” 
 
Kajava lämnade följande förslag till remiss: 
 
”Om allaktivitetsbassängen, det vill säga hoppbassängen, inte byggs 
inom projektet för Esbovikens simhall, ska projektet återremitteras för 
beredning så att en liten hoppbassäng utomhus, som i Hagalunds 
simhall, läggs till i planen. Bassängen byggs så att det finns möjlighet 
att genomföra en djup allaktivitetsbassäng senare. Enligt de uppgifter 
som jag har fått skulle genomförandet av en liten hoppbassäng kosta 
cirka 2 miljoner euro, vilket är en mycket liten andel av de totala 
kostnaderna, men det skulle öka den verksamhet i simhallen som är 
viktig för barn och unga och som även i övrigt är väsentlig.” 
 
Partanen föreslog understödd av Kajava att ärendet bordläggs. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Partanens förslag 
kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig detta, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt förslaget. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
 

Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 29.1.2024 § 3 
 

Förslag  Föredragande 
  Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslår för stadsstyrelsen att 
fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Kajava föreslog att ärendet bordläggs, eftersom det inte tydligt framgick 
av projektplanen hur hoppbassängen byggs som en del av projektet. 
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Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Kajavas förslag 
förfallit i brist på understöd. 
 
Kajava lämnade följande förslag till tillägg: Staden bör göra det möjligt 
för barn och unga att hoppa också i utomhusbassänger – en 
språngbräda och ett hopptorn på minst tre meter bör byggas. Efter 
avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Kajavas förslag 
förfallit i brist på understöd. 
 
Cederlöf lämnade understödd av Laiho följande förslag till tillägg: Om 
reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnar. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Cederlöfs förslag kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig Cederlöfs förslag, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 
hade godkänt förslaget enhälligt. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslog för stadsstyrelsen att 
 
1 
fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall, 
2 
om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

7 Espoonlahden uimahalli hankesuunnitelma 3.11.2023 
8 Hankesuunnitelma 2023 lisälehti 27022024 

 
Tilläggsmaterial 

- Espoonlahden uimahalli tarveselvitys 
- Liikuntalautakunnan lausunto Espoonlahden uimahallin 

uudisrakennuksen hankesuunnitelmasta 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 289/10.03.02/2023 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 91 
 
 
§ 91 
Anslagsändring för projektet för ombyggnad och utbyggnad av skolan 
Sunan koulu 

 
Beredning och upplysningar: 
Yrjölä Reijo 
Salin Markus 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner ändringen av projektplanen för ombyggnad och 
utbyggnad av skolan Sunan koulu, daterad 8.12.2022, så att 
målkostnaden för projektet är 22,0 miljoner euro (moms 0 procent, 
prisnivå 106,0/9.2024). 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Föremålet för upphandlingen som det ska beslutas om är en 
anslagsändring för projektet för ombyggnad och utbyggnad av skolan 
Sunan koulu och inledandet av byggnadsarbetena som en 
samarbetsbaserad projektledningsentreprenad. 
  
Sunan koulu byggs om och utvidgas inom ramen för byggnadsrätten till 
tomt 2 i kvarter 40105 i Esbo centrum. Sunan koulu är en skola för 
årskurserna 1–6 med 260 elever, som utvidgas till en skola för 
årskurserna 1–6 med tre parallellklasser och cirka 480 elever. I skolan 
kommer det preliminärt att finnas 18 grupper inom den grundläggande 
utbildningen och tre smågrupper i klassform inom specialundervisning. 
Sunan koulu, som blev färdig år 1985, har 1–2 våningar och en korridor 
som löper genom huset. Skolan ligger på adressen Skvatterbäcksvägen 
10, 02760 Esbo.  
 
Entreprenadformen för byggprojektet är en samarbetsbaserad 
projektledningsentreprenad som omfattar utvecklingsfasen som den 
utvalda entreprenören och beställaren genomför. Under projektets 
utvecklingsfas har man vidtagit betydande åtgärder för att utveckla 
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planerna. Genom åtgärderna har man uppnått en besparing på cirka 1,4 
miljoner euro jämfört med de tidigare planerna. 
 
I den godkända projektplanen var målpriset för projektet 15 miljoner 
euro. De totala kostnaderna beräknades med en ombyggnadsgrad på 
90 procent för den befintliga skolbyggnaden och med en storlek på 
3 350 m² bruksarea och 5 268 m² totalyta. 
 
Projektets storlek och ombyggnadsgrad har preciserats i takt med att 
planeringen framskridit, bland annat i fråga om utbyggnadens läge, 
undervisningslokalerna, gymnastiksalen och personalrummen så att 
projektets nuvarande omfattning är 3 945 m² bruksarea och 5 733 m² 
totalyta. Projektets nyckeltal: lokaleffektiviteten är cirka 1,45 m² totalyta 
per m² bruksarea och antalet nyttokvadratmeter per elev är cirka 8,22 
m² bruksarea per elev. Nyckeltalen för nybyggnadsprojektet är 1,45 m² 
totalyta per m² bruksarea och 7,5 m² bruksarea per elev. För 
ombyggnaden är det svårt att fastställa nyckeltal på grund av objektens 
individuella karaktär. Den ursprungliga projektkostnaden grundade sig 
på ett pris på 2 847 euro per m² totalyta och var låg jämfört med 
kostnaden för den nödvändiga nybyggnaden. Man har varit tvungen att 
lägga större vikt än tidigare vid att undervisningslokalerna lämpar sig för 
smågruppsarbete och undervisningslokalernas omfattning har ökat efter 
projektplaneringsfasen med cirka 120 m² och omfattningen av 
idrottslokalerna och personalrummen med cirka 100 m². 
 
Vid rivningen av den gamla byggnaden iakttas Green Deal-förbindelsen 
om hållbar rivning, som förutsätter att rivningsmaterialet kartläggs och 
utnyttjas i så stor utsträckning som möjligt. Den gamla skolbyggnaden 
rivs nästan helt så att endast bärande konstruktioner bevaras. 
Projektets rivningsgrad och ombyggnadsgrad har stigit från 
projektplaneringsfasen bland annat på grund av att den yttre mantelns 
konstruktioner är i sämre skick än vad som förväntades och på grund av 
de mångsidiga takkonstruktionerna som förnyas helt. 
 
I det gällande investeringsprogrammet för 2024–2031 har det 
reserverats 15,8 miljoner euro för projektet för ombyggnad och 
utbyggnad av skolan Sunan koulu. 
 
I slutet av projektets utvecklingsfas har de totala kostnaderna för 
projektet enligt byggnadsdelsbedömningen som gjorts om planerna 
beräknats vara 22,0 miljoner euro, inklusive sparobjekten på cirka 1,4 
miljoner euro på utvecklingslistan samt en riskreservering på tre procent 
för eventuella överraskande ändringar och prisstegringar till följd av en 
eventuell konjunkturvändning. Riktpriset för 
projektledningsentreprenaden är 20,18 miljoner euro. 
 
Den kostnadskalkyl som nu gjorts upp utifrån den effektiviserade 
planen, inklusive riskreserveringar samt reserveringar för tilläggs- och 
ändringsarbeten, överskrider anslaget för investeringsprogrammet med 
cirka 6,2 miljoner euro. 
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I samarbetsbaserade projektledningsentreprenader har det byggts upp 
en mekanism där entreprenören och beställaren delar risken för 
kostnadsökningar. Planeringen   
och upphandlingarna genomförs av entreprenören, men beställaren har 
möjlighet att påverka både planeringen och upphandlingarna och 
besluten fattas tillsammans. För potentiella kostnadsbesparingsobjekt 
har det utarbetats en utvecklingslista, vars sammanlagda belopp 
beräknas uppgå till högst cirka 1,48 miljoner euro och som är ett 
sparmål för den fortsatta planeringen och genomförandet. Nu försöker 
man hitta besparingar och sätt att genomföra projektet inom ramen för 
det anslag som söks, men på grund av den rådande konjunkturen kan 
besparingarna i utvecklingslistan sannolikt inte till alla delar undvikas. 
 
Enligt projektplanen skulle projektet stå färdigt 8/2026, vilket fortfarande 
är möjligt om bland annat bygglovsärenden och andra beslut 
framskrider som planerat. Enligt projektplanens mål sker övergången till 
byggfasen i samband med att genomförandet av projektet beställs cirka 
12/2024. Förberedande rivnings- och jordbyggnadsarbeten bereds 
redan tidigare på hösten så att kostnaderna för dem inkluderas i 
kostnaderna för utvecklingsfasen. 
 
En fördröjning av inledandet av projektet skulle öka projektets 
byggnadskostnader ytterligare på grund av den förväntade förbättringen 
av konjunkturen under år 2025. En eventuell fördröjning av 
färdigställandet av projektet skulle leda till en fortsatt användning av de 
ersättande lokalerna och därmed till extra kostnader. Därför föreslås det 
att projektet inleds och att ytterligare besparingar söks i samband med 
planeringen och genomförandet av projektet med beaktande av 
användarnas behov. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 237 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen 
 
1  
föreslår att fullmäktige godkänner ändringen av projektplanen för 
ombyggnad och utbyggnad av skolan Sunan koulu, daterad 8.12.2022, 
så att målkostnaden för projektet är 22,0 miljoner euro (moms 0 
procent, prisnivå 106,0/9.2024), 
 
2 
beslutar att byggandet inom projektet för ombyggnad och utbyggnad av 
skolan Sunan koulu kan inledas och att de entreprenadavtal och andra 
avtal som krävs för genomförandet av projektet kan ingås. 
 

Beslut 
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Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 

 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 23.9.2024 § 53 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslår för stadsstyrelsen att  
 
1  
fullmäktige godkänner ändringen av projektplanen för ombyggnad och 
utbyggnad av skolan Sunan koulu, daterad 8.12.2022, så att 
målkostnaden för projektet är 22,0 miljoner euro (moms 0 procent, 
prisnivå 106,0/9.2024),  
 
2 
stadsstyrelsen beslutar att byggandet inom projektet för ombyggnad 
och utbyggnad av skolan Sunan koulu kan inledas och att de 
entreprenadavtal och andra avtal som krävs för genomförandet av 
projektet kan ingås. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Fullmäktige 12.6.2023 § 70 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsstyrelsen 
 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen för ombyggnad och 
utbyggnad av skolan Sunan koulu. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Stadsstyrelsen 8.5.2023 § 131 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen för ombyggnad och utbyggnad av skolan Sunan koulu. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 24.4.2023 § 29 
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Förslag  Föredragande: 
Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 
 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslår för stadsstyrelsen att 
fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen för ombyggnad och 
utbyggnad av skolan Sunan koulu. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion:  
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2879/10.04.02/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 92 
 
 
§ 92 
Fråga om att minska bostadslösheten och antalet vräkningar 

 
Beredning och upplysningar: 
Savolainen Anne 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Tiina 
Aavapartas och 22 andra ledamöters fråga 19.8.2024 om att minska 
bostadslösheten och antalet vräkningar och konstaterar att frågan är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
Aavaparta lämnade understödd av Partanen följande förslag till 
hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad effektivt och snabbt svarar på 
ökningen av bostadslösheten och på ett mångsidigt sätt satsar på 
åtgärder som minskar bostadslösheten i samarbete med 
välfärdsområdet. Staden ska också för sin del stödja organisationer 
som arbetar för att minska bostadslöshet och vräkningar. 
 
Ordföranden meddelade att Aavapartas förslag till hemställan inte tas 
upp till behandling eftersom det strider mot I delen Fullmäktige 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Fråga 
 
Tiina Aavaparta och 22 andra ledamöter lämnade 19.8.2024 en fråga 
om att minska bostadslösheten och antalet vräkningar. I frågan 
konstateras det att enligt Utsökningsverket har antalet vräkningar ökat 
med i genomsnitt en femtedel under början av året och även mer i de 
stora städerna. Försämringarna av bostadsbidraget och social trygghet 
har gjort det svårare att klara av boendeutgifterna, och det har 
föreslagits allt fler ändringar i bostadsbidragets kommungrupper, vilket 
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innebär att de maximala godkända boendeutgifterna minskar också för 
Esbos del. I frågan vill ledamöterna ha svar på 1) hur antalet vräkningar 
har utvecklats i Esbo under det senaste året och särskilt sedan början 
av april, och om andelen vräkningar bland olika invånargrupper har 
förändrats i förhållande till tidigare. Dessutom ställs frågan 2) hur 
många ansökningar om byte av bostad/nya ansökningar som i år har 
kommit in till Esbo bostäder på grund av skyldigheten att söka en 
billigare bostad och hur man kan/har kunnat svara på dessa. Vidare vill 
man ha svar på 3) hur bostadslösheten i Esbo har utvecklats under året 
och särskilt sedan början av april samt om det har skett förändringar i 
de olika invånargrupperna bland de bostadslösa. Dessutom vill 
ledamöterna veta 4) om Esbo bostäders hyror motsvarar de godkända 
boendekostnaderna och nivån på Social- och hälsovårdsministeriets 
proposition från juni, på vilket sätt Esbo bostäder har berett sig på att 
invånarnas betalningssvårigheter ökar samt hur stadsstyrelsen tänker 
se till att antalet vräkningar i Esbo inte ökar och bostadslösheten 
minskar, det vill säga att målet för programmet för principer för boende 
och markanvändning, som godkändes av fullmäktige 12.6.2023, uppnås 
i Esbo. 
 
Svar på frågan 
 
I det allmänna bostadsbidraget gjordes 1.4.2024 ändringar som minskar 
det bostadsbidrag som hushållen får. I bostadsbidrag som beviljats före 
1.4.2024 träder ändringarna i kraft efter justeringen av bostadsbidraget, 
dock senast 31.3.2025. Bostadsbidrag beviljas på basis av de maximala 
godkända boendeutgifterna, även om hushållets faktiska boendeutgifter 
är större. De maximala boendeutgifterna ändrades inte 1.4.2024 för 
Esbos del och de överensstämmer med det som föreslås i frågan för 
bostadsbidragets del. I bostadsbidraget för pensionstagare är 
boendeutgifternas maximibelopp i Esbo 9 287 euro per år, det vill säga 
cirka 774 euro i månaden. 
 
Utöver bostadsbidraget kan hushållet få utkomststöd för skäliga 
boendeutgifter. Också de boendeutgifter som betalas som en del av det 
grundläggande utkomststödet ändrades 1.4.2024. De godtagbara 
skäliga boendeutgifterna i Esbo ökade något, men å andra sidan 
slopades den prövningsrätt genom vilken kundens boendeutgifter kan 
godkännas som större än normen. 
 
Antalet anhängiggjorda vräkningar i Esbo har ökat med 20 procent och 
antalet verkställda vräkningar med 26 procent år 2024 jämfört med året 
innan. År 2023 verkställdes sammanlagt 334 vräkningar i Esbo, varav 
217 före utgången av augusti. I slutet av augusti 2024 hade 274 
vräkningar genomförts. Från början av april till slutet av augusti 2024 
anhängiggjordes 326 vräkningar, medan 281 vräkningar 
anhängiggjordes vid samma tidpunkt föregående år. Antalet vräkningar 
som verkställdes under april-augusti 2024 var också högre (173 
stycken) än under motsvarande period år 2023 (134 stycken).  
 
Även om vräkningstalen i slutet av augusti 2024 är klart högre än för ett 
år sedan, har de ändringar i boende- och utkomststödet som trädde i 
kraft 1.4.2024 ännu inte hunnit påverka dem i någon större utsträckning. 
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Ökningen av antalet vräkningar år 2024 förklaras snarare av att hyror 
och andra levnadskostnader stiger samt av att arbetslösheten ökar. Hos 
Esbo bostäder har antalet vräkningar (52 vräkningar före utgången av 
augusti 2024) legat på samma nivå som året innan. Eftersom vräkning 
inleds tidigast efter två obetalda hyror, syns ändringarna i boende- och 
utkomststödet i vräkningstalen först i slutet av år 2024 eller under år 
2025. En del av vräkningarna beror också på störande beteende, även 
om vräkningar på grund av obetalda hyror är betydligt vanligare. Antalet 
vräkningar följs inte upp enligt invånargrupp. 
 
Antalet personer som söker bostad hos Esbo bostäder har fortsatt att 
öka under år 2024. Under april–augusti lämnades 18 742 
bostadsansökningar. Av bostadssökandena var 23,2 procent sådana 
som ville byta bostad och 25 procent av de nya hyresavtalen ingicks 
med bostadsbytare. Esbo bostäder statistikför orsakerna till ansökan 
om bostad, såsom hyrans storlek, vilket nämndes mer än 7 000 gånger 
i bostadsansökningarna, men det finns inga uppgifter om hur många 
personer som FPA har anvisat att söka en billigare bostad hos Esbo 
bostäder. 
 
I Esbo fanns det 436 ensamstående bostadslösa personer i november 
2023. Av dem var cirka 24 procent långtidsbostadslösa. Antalet 
bostadslösa ökade under år 2023 med nästan 20 procent från 
november året innan (år 2022 var 373 ensamstående personer 
bostadslösa). Den största gruppen bostadslösa bestod av invandrare, 
som utgjorde nästan hälften av de ensamstående bostadslösa. Antalet 
bostadslösa invandrare ökade med 80 procent under år 2023 jämfört 
med året innan. Nästa gång samlas uppgifter om bostadslöshet in i 
november i år. 
 
De genomsnittliga hyrorna inom Esbo bostäder enligt bostadstyp 
underskrider de maximala godkända boendeutgifterna i det allmänna 
bostadsbidraget, om man utgår från att ensamboende personer bor i 
enrummare, två personers hushåll i tvårummare, tre personers hushåll i 
trerummare och fyra personers hushåll i fyrarummare med separat kök. 
I Social- och hälsovårdsministeriet begäran om utlåtande 
(VN/36421/2023) ”Regeringens proposition till riksdagen med förslag till 
lagar om ändring av lagen om allmänt bostadsbidrag och lagen om 
bostadsbidrag för pensionstagare”, som publicerades i juni, föreslås att 
förmögenhetsprövning läggs till grunderna för fastställande av det 
allmänna bostadsbidraget, att inkomsteffekten av bostadsbidraget för 
pensionstagare skärps och egendomsgränsen sänks samt att 
kommungrupperingen av de maximala boendeutgifterna för det 
allmänna bostadsbidraget ses över för några kommuners del. 
Ändringarna inverkar också på de hushåll i Esbo som får bostadsbidrag, 
med undantag för justeringen av kommungrupperingen av de maximala 
boendeutgifterna. Den övre gräns för de maximala boendeutgifterna 
som ska beaktas vid beviljandet av allmänt bostadsbidrag ändras inte i 
Esbo enligt förslaget. 
 
Ändringarna i boende- och utkomststöden har varit synliga både hos 
boenderådgivningen som ges av Esbo bostäder och hos Esbo stads 
boenderådgivning. Esbo bostäders bostadsrådgivning kommer under år 
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2024 att kontakta minst 80 procent av de huvudhyresgäster som är över 
75 år och utreda ett eventuellt behov av bostadsbyte. I allmänhet är det 
äldre personer som stannar i bostäder som är för dyra i förhållande till 
inkomsterna. Våren 2024 fick boenderådgivningen vid Esbo stad 
ytterligare en personalresurs och tog i bruk ett system för 
återuppringning, vilket gör det möjligt att bättre allokera resurserna till 
kunder som behöver boenderådgivning. Den största kundgruppen inom 
boenderådgivningen i Esbo stad är bostadssökande som behöver 
handledning och rådgivning. 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 240 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Tiina Aavapartas och 22 andra ledamöters 
fråga 19.8.2024 om att minska bostadslösheten och antalet vräkningar 
och konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustokysymys asunnottomuuden vähentämisestä ja 
häätöjen määrästä 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 326/11.01.02/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 93 
 
 
§ 93 
Motion om möjligheten att inrätta en biodiversitetspark (Bordlagt 
16.9.2024) 

 
Beredning och upplysningar: 
Kuusisto-Hjort Paula 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Auli 
Ülles och Risto Nevanlinnas m.fl. motion 29.1.2024 om att grunda en 
biodiversitetspark i Esbo och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Nevanlinna lämnade understödd av Tiina Elo följande förslag till 
hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad vid restaurering av naturen 
utnyttjar lärdomar från naturvårdsmetoderna som används i 
biodiversitetsparken i Åbo. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
 
Ordföranden frågade om Nevanlinnas förslag till hemställan kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 
Dessutom godkändes följande hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad vid restaurering av naturen 
utnyttjar lärdomar från naturvårdsmetoderna som används i 
biodiversitetsparken i Åbo. 
 

Redogörelse  
Motion 
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Auli Ülle, Risto Nevanlinna och 24 andra ledamöter har 29.1.2024 
lämnat en motion där de föreslår att Esbo stad utreder möjligheterna att 
inrätta en biodiversitetspark och letar efter lämpliga naturobjekt för den. 
 
Svar på motionen 
 
En biodiversitetspark är ett koncept som syftar till att skapa nya objekt 
som bidrar till naturens mångfald i områden som försämrats av 
mänsklig verksamhet. Huvudtanken med en biodiversitetspark är att 
utveckla nya sätt att förbättra naturens mångfald och värna om sällsynta 
och hotade arter, bland annat genom att skapa och vårda nya 
livsmiljöer samt återställa naturen. Parkerna innehåller mångsidigt olika 
ekologiska teman och delområden. Biodiversitetsparker inrättas 
vanligen i områden som tidigare i hög grad formats av mänsklig 
verksamhet, såsom nedlagda industriområden eller områden för 
marktäkt. 
 
Den första biodiversitetsparken i Finland har inrättats i ett före detta 
grustag i Skansen i Åbo. Parken fungerar som ett pilotområde inom 
arbetet att utveckla metoder för att värna om naturens mångfald. I 
parken finns 21 olika naturvårdszoner som syftar till att stödja bildandet 
av olika livsmiljöer, från soliga sluttningar till våtmarker och kalkrika 
torrängar. Kostnadsförslaget för genomförandet av åtgärderna för tio år 
är cirka 450 000 euro. Staden har beviljats nästan 4 miljoner euro i 
finansiering för utveckling av biodiversitetsparken och projektet omfattar 
flera partner, inklusive forsknings- och läroanstalter. 
 
  
 
I enlighet med Berättelsen om Esbo utarbetar staden en färdplan för 
ökad mångfald i naturen och för att stoppa utarmningen av naturen före 
år 2035. För att utarbeta färdplanen har staden inlett projektet 
Natursmart Esbo, och avsikten är att färdplanen ska bli färdig under år 
2024. I färdplanen lyfter man fram de bästa tillgängliga metoderna för 
att trygga och öka naturens mångfald i den växande staden. Naturens 
mångfald förbättras och rekreationsanvändningen utvecklas redan nu. 
De metoder som används för att förbättra naturens mångfald har 
sammanställts i en rapport för projektet Natursmart Esbo (”Espoon 
käytäntöjä luonnon monimuotoisuuden turvaamiseksi”). I och med 
arbetet med färdplanen tas nya verksamhetssätt i bruk och utvecklas 
som en del av enheternas grundarbete. 
 
Genom att i stor utsträckning beakta naturens mångfald som en del av 
grundarbetet får man större genomslagskraft än genom att rikta 
resurserna till ett enskilt objekt. Inrättandet och underhållet av en 
liknande biodiversitetspark som i Skansen i Åbo skulle innebära en stor 
och långvarig process som kräver en separat projektorganisation och 
finansiering. Det är ändamålsenligt att rikta stadens resurser för 
planering, genomförande och underhåll till genomförandet av det 
pågående arbetet inom Natursmart Esbo. I samband med detta följer 
man också exempel som genomförts annanstans och lärdomarna av 
dem tillämpas på Esbo. 

 



 
 
Esbo stad Protokoll  55/85 
 
Fullmäktige § 93 21.10.2024 
 
 
 

 

Beslutshistoria 
 
Fullmäktige 16.09.2024 § 80 
 
Förslag  Stadsstyrelsen 
 

Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Auli 
Ülles och Risto Nevanlinnas m.fl. motion 29.1.2024 om att grunda en 
biodiversitetspark i Esbo och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling 
Ordföranden i fullmäktiges förhandlingskommitté Kauste föreslog 
understödd av ordförande Sistonen att ärendet bordläggs. 
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 

 
Beslut 

Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt. 

 
Stadsstyrelsen 12.8.2024 § 185 

 
Förslag  Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Auli Ülles och Risto Nevanlinnas samt 24 andra 
ledamöters motion 29.1.2024 om att grunda en biodiversitetspark i Esbo 
och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite biodiversiteettipuiston perustamisesta 
Espooseen 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2063/10.03.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 94 
 
 
§ 94 
Motion om att skapa enhetlig praxis för placeringen av anslagstavlor 

 
Beredning och upplysningar: 
Pakkala Pekka 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar för kännedom redogörelsen som svar på ledamot 
Tommi Halkosaaris m.fl. motion 20.5.2024 om att skapa enhetlig praxis 
för placeringen av anslagstavlor och konstaterar att ärendet är 
slutbehandlat. 
 

Behandling  
Halkosaari lämnade understödd av Saramäki följande förslag till 
hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att stadsteknikcentralen som en del av de 
normala processerna kartlägger de befintliga anslagstavlorna och 
lägger till dem i stadens offentliga karttjänst samt i fortsättningen också 
gör det för eventuella nya anslagstavlor. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
 
Ordföranden frågade om Halkosaaris förslag till hemställan kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 
Dessutom godkändes följande hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att stadsteknikcentralen som en del av de 
normala processerna kartlägger de befintliga anslagstavlorna och 
lägger till dem i stadens offentliga karttjänst samt i fortsättningen också 
gör det för eventuella nya anslagstavlor. 
 

Redogörelse  
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Motion  
 
Tommi Halkosaari och 21 andra ledamöter lämnade 20.5.2024 en 
motion om att skapa enhetlig praxis för placeringen av anslagstavlor 
enligt följande: 
 
”Traditionella anslagstavlor, som till exempel är placerade invid gång- 
och cykelvägar samt i parker, har fortfarande en plats också i dagens 
digitaliserade värld. Anslagstavlornas anseende och användning 
försvagas av att de är i dåligt skick, deras placering är föråldrad med 
tanke på att gatunätet ändrats och i överlag eftersom invånarna inte 
känner till var de finns.  
 I bästa fall ökar anslagstavlorna samhörigheten bland invånarna i 
bostadsområdena samt sporrar till invånaraktivitet och till att synliggöra 
lokala aktiviteter.  
 
De flesta av de befintliga anslagstavlorna upprätthålls som frivilligarbete 
av lokala stadsdelsföreningar.  
 Många stadsdelsföreningar vill gärna förnya anslagstavlorna som är i 
dåligt skick och placerade på dåliga platser, men på Esbo stads vägnar 
har det kommit varierande svar om hur de ska gå till väga. Det vore 
därför ändamålsenligt att också Esbo stad på ett eller annat sätt stöder 
denna lilla del av stadskulturen.  
Vi undertecknade ledamöter föreslår att Esbo stad utarbetar enhetlig 
praxis och anvisningar för placeringen av anslagstavlor och 
fördelningen av kostnaderna tillsammans med stadsdelsföreningarna.  
 
Dessutom föreslår vi att placeringen av alla nuvarande och kommande 
anslagstavlor digitaliseras och förs in i Esbo stads offentliga karttjänst.”  
 
Svar på motionen 
 
Stadsdelsföreningar kan ansöka om placeringstillstånd för en traditionell 
anslagstavla som installeras på ett allmänt område. Staden anser inte 
att det är möjligt att tillåta egna digitala anslagstavlor för föreningarna, 
eftersom tavlorna på grund av anläggnings- och underhållskostnader 
skulle kräva en utomstående operatör, vilket lätt skulle leda till 
försäljning av reklamutrymme för att täcka kostnaderna. De digitala 
tavlorna koncentreras till stadens kommande upphandling av 
utomhusreklam och bakom upphandlingen ligger de principer för 
utomhusreklam som tekniska nämnden godkände år 2023. 

  
För att en förening ska få placeringstillstånd förutsätts att den utser en 
eller flera kontaktpersoner. Kontaktpersonerna ansvarar för prydlighet 
och underhåll av anslagstavlorna och deras omedelbara omgivning. I 
samband med varje placeringstillstånd bedöms från fall till fall hurdana 
krav som gäller placeringen och andra krav som anknyter till saken. 
Efter att ha fått placeringstillstånd kan boendeföreningen skicka en 
begäran om installation till stadens kundservice. 
 
Stadsteknikcentralen kan planera anslagstavlans modell och bygga den 
som egen produktion i centralens träslöjdshall samt sköta den första 
installationen. Om stadens verksamhet i träslöjdshallen i något skede 
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upphör kommer staden inte längre att erbjuda byggande och installation 
av nya anslagstavlor. För det strukturella underhållet svarar alltid 
boendeföreningen. 

 
I detta skede anser staden att det inte är ändamålsenligt att ta hand om 
att införa anslagstavlorna i den separata karttjänsten, men det är möjligt 
att återkomma till frågan senare när man sett hur verksamheten 
fungerar. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 9.9.2024 § 215 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på ledamot Tommi Halkosaaris m.fl. motion 
20.5.2024 om att skapa enhetlig praxis för placeringen av anslagstavlor 
och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite yhtenäisten käytäntöjen luomiseksi 
ilmoitustaulujen sijoittamisesta 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1558/14.01.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 95 
 
 
§ 95 
Motion om att stöda innovations- och företagsverksamhet 

 
Beredning och upplysningar: 
Forsten Annika 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Sini 
Juutis m.fl. motion 22.4.2024 om att stöda innovations- och 
företagsverksamhet samt konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Juuti lämnade understödd av Markkula följande förslag till hemställan: 
13.1 
 
Fullmäktige hemställer att staden vid genomförandet av Berättelsen om 
Esbo i enlighet med de mål och riktlinjer som beskrivs i svaret på 
motionen särskilt skulle betona en ökning av personalens kompetens 
och personalens synliga entusiasm samt genom dessa åtgärder skulle 
öka verksamhetens verkningsfullhet i hela Esbogemenskapen. 
 
Juuti lämnade understödd av Markkula följande förslag till hemställan: 
13.2 
 
Fullmäktige hemställer att staden bör ordna fler informativa tillställningar 
som fullmäktigeseminariet i Otnäs 30.9.2024, där ledamöterna och 
andra förtroendevalda tillsammans med tjänsteinnehavarna kan sätta 
sig in i hur målen i Berättelsen om Esbo genomförs i 
Esbogemenskapen. 
 
Efter avslutad diskussion sammanfattade ordföranden de förslag som 
hade lämnats under diskussionen och konstaterade att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
 
Därefter behandlades förslagen till hemställningar. 
 
Ordföranden frågade om Juutis förslag till hemställan 13.1 kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige godkänt det enhälligt. 
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Ordföranden meddelade att Juutis förslag till hemställan 13.2 inte tas 
upp till behandling eftersom det strider mot I delen Fullmäktige 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 
Dessutom godkändes följande hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att staden vid genomförandet av Berättelsen om 
Esbo i enlighet med de mål och riktlinjer som beskrivs i svaret på 
motionen särskilt skulle betona en ökning av personalens kompetens 
och personalens synliga entusiasm samt genom dessa åtgärder skulle 
öka verksamhetens verkningsfullhet i hela Esbogemenskapen. 
 

Redogörelse  
Motionens innehåll 
 
Sini Juuti lämnade tillsammans med 30 andra ledamöter 22.4.2024 en 
motion om att stöda innovations- och företagsverksamhet.  
 
I motionen föreslås att Esbo stad i samarbete med yrkeshögskolorna 
och universitetet i Esbo utvecklar fysiska, psykiska och sociala ramar 
för yrkeshögskolornas och universitetets personal och studerande för 
utveckling av innovationsverksamheten och av företagsverksamhet som 
bygger på dessa innovationer.  
 
Som grund för motionen nämns målen i Berättelsen om Esbo att Esbo 
är en internationellt attraktiv huvudstad för entreprenörskap och 
innovationer, samt att Esbo profilerar sig som Nordens bästa stad för 
etablering av uppstarts- och tillväxtföretag. Motionen motiveras med att 
företagsverksamhet är viktig för sysselsättningen bland Esboborna och 
för den växande stadens välfärd, samt med att universitetet och 
yrkeshögskolorna behöver stöd för att utveckla företagande och 
affärsverksamhet. I synnerhet understryks de kreativa branschernas 
samhälleliga betydelse och deras stödbehov. Motionen motiveras också 
med att matchning av personer med liknande problem skulle främja 
deras verksamhet.  
 
I motionen ställs följande frågor: 
 
1. Vad har Esbo stad hittills gjort för att utveckla innovationer och 
företagsverksamhet?  
 
2. Hur har Esbo stad nätverkat med de yrkeshögskolor och det 
universitet som verkar i staden? Har det uppstått nya innovationer och 
företag inom dessa nätverk?  
 
3. Vilka planer har Esbo stad för utvecklingen av ärendet? Kan 
fullmäktige få höra om planerna? 
 
Svar på motionen 
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1. Vad har Esbo stad hittills gjort för att utveckla innovationer och 

företagsverksamhet? 
 

Från företags- och innovationssamfunden i Esbo lämnas sjätte mest 
patentansökningar i Europa och nästan 50 procent av omsättningen i 
företagen på Helsingforsbörsen kommer från Esbo. År 2023 gick över 
95 procent av uppstartsfinansieringen i Esbo till impact startups som 
främjar FN:s mål för hållbar utveckling.  Esbo stad har varit finalist i 
tävlingen om Europas innovationshuvudstad åren 2019, 2020 och 2022 
och tävlar för närvarande i semifinalen. 
 
Staden möjliggör för sin del utvecklingen av innovations- och 
företagssamfundet i Esbo genom att föra samman aktörer och erbjuda 
tjänster. Staden främjar också förutsättningarna för företagande och 
innovationsverksamhet på olika sätt med hjälp av hela 
stadsorganisationen. Till exempel utvecklas företags- och 
innovationsverksamheten i Esbo märkbart av utvecklingen av 
spårförbindelser och beaktande av näringsutvecklingen vid beredningen 
av Esbos generalplan 2060. 
 
Hörnstenen i utvecklingen av företags- och innovationsverksamheten i 
Esbo är samarbetet med Aalto-universitetet och Teknologiska 
forskningscentralen VTT, som baserar sig på strategiska 
partnerskapsavtal. Syftet med samarbetet är att lösa utmaningar enligt 
FN:s agenda för hållbar utveckling. Ett särskilt fokus ligger på att 
utveckla Otnäs till en innovationsgemenskap av världsklass. 
Samarbetet har under de senaste åren fokuserat på bland annat 
utveckling av kvantteknik, mikroelektronik, försvarssektorn, djuptekniska 
och kreativa branscher samt främjande av sysselsättningen av 
internationella experter. Samarbetet stöds av en gemensam 
innovationsberättelse, vars budskap stärker samarbetet mellan 
befintliga aktörer och lockar nya aktörer till regionen. De centrala 
hörnstenarna i innovationsberättelsen för innovationsgemenskapen i 
Esbo är tvärorganisatoriskt och tvärvetenskapligt samarbete, delade 
värden för hållbar utveckling, förtroende och närhet som präglar 
samarbetet samt människors välfärd och delaktighet.  
 
Staden deltar aktivt i utvecklingen av campuset i Otnäs och stöder 
aktörer som utvecklar campusets företags- och innovationsverksamhet, 
såsom Aaltoes, Kiuas och Junction, som fått sin början i Aalto-
universitetet, samt Europeiska rymdorganisationens företagsinkubator 
ESA BIC Finland. I de kreativa branscherna har staden bland annat 
stött entreprenörskap och sysselsättning bland studerande inom design 
och mode vid Aalto-universitetet genom olika projekt. Detta har bland 
annat skett genom evenemangssamarbete som sammanför 
nyutexaminerade modedesigners och modeföretag, samt genom att 
svara på utmaningar inom spelbranschen i Finland genom att inleda ett 
inkubatorprojekt med extern delfinansiering. Utöver de kreativa 
branscherna stöder staden innovations- och affärskluster och 
innovationsekosystem inom cirka tio andra branscher genom att bilda 
nätverk mellan aktörer, ordna tjänster och agera partner i olika 
samarbetsprojekt. De djupteknikområden som grundar sig på 
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kommersialisering av vetenskap och teknik är kännetecknande för 
innovationsgemenskapen i Esbo. 
 
För att utveckla företagstjänsterna sammanställde staden år 2019 
nätverket Business Espoo för företagstjänster, som består av sju 
aktörer, för att betjäna företagskunder centraliserat på ett enda ställe. 
Till nätverket, som betjänar cirka 18 000 kunder per år, hör förutom 
staden och Enter Esbo även Espoon yrittäjät, Helsingforsregionens 
handelskammare, Omnia, Nylands arbets- och näringsbyrå och 
Esbonejdens Nyföretagarcentral rf.  
 
Stadens företagsrådgivning, som är en del av nätverket Business 
Espoo, betjänar företag och har en utmärkt kundnöjdhet (NPS 87,7 år 
2023). En av fyra företagsrådgivare har specialiserat sig på de kreativa 
branscherna. Nätverket Business Espoo ligger vid Aalto-universitetets 
tillväxtföretagscentrum A Grid, där det finns 150 uppstartföretag och 
dessutom bland annat Aalto Startup Center (världens tredje bästa 
företagsaccelerator med universitetsbakgrund), Europeiska 
rymdorganisationen ESA, Esbo stads näringsenhet och Enter Espoo. 
 
Omnias kompetenscentrum för invandrare (grundat år 2019), 
kompetenscentret för högutbildade invandrare (2021) och Espoo Talent 
Hub (2022), förbättrar matchningen mellan företag och internationella 
experter samt stöder internationella experters karriärutveckling och 
tillhörighet till samhällsgemenskapen. De internationella studerande vid 
universitet och högskolorna är en central målgrupp. 
Kompetenscentrumen uppnådde till mitten av fullmäktigeperioden målet 
för perioden att 1 000 personer sysselsätts. Medelvärdet av 
kundnöjdheten hos de enskilda kunder och företag som tagit del av 
Espoo Talent Hubs tjänster har överskridit de mål som uppställts för 
fullmäktigeperioden. 
 
För att öka Esbo stads livskraft lockar stadens dotterbolag Enter Espoo 
Oy företag, investerare och turister till Esbo. Bolaget sammanför 
uppstartsföretag samt inhemska och internationella investerare, ordnar 
evenemang och skapar nätverk. År 2023 ordnade bolaget 407 
företagsintroduktioner för internationella investerare och storföretag. 17 
företagsprojekt ledde till att etablering i Esbo, investering i tillväxtföretag 
i Esbo eller samarbetsprojekt med ett storföretag. 
 
För att stärka innovationskulturen och skapa nya innovationer kallar 
stadsdirektören årligen stadens anställda och företag att delta i en 
innovationstävling om innovationer och potentiella innovationer som gör 
vardagen smidigare. Under årens lopp har 424 förslag deltagit i 
tävlingen.  
 
Staden har också öppnat sina tjänster för företag som vill bedriva försök 
och för utveckling av affärsverksamheten särskilt genom programmet 
för gemensam utveckling av skolor och företag, programmen inom Den 
digitala agendan, projektet för digitalisering av idrotten, det 
förvaltningsövergripande programmet Ett hållbart Esbo samt 
utvecklingsprogrammen mellan finländska städer (Europeiska regionala 
utvecklingsfondens gemensamma 6Aika-program 2014-2022 för de sex 
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största städerna samt avtalet om ett innovationsekosystem för 
Helsingfors, Esbo och Vanda 2021–2027). Utöver hundratals företag 
har också Aalto-universitetet och flera yrkeshögskolor i Esbo deltagit i 
projekten upprepade gånger. Utöver försöksverksamheten har avtalet 
om innovationsekosystem i huvudstadsregionen gjort det möjligt att 
utveckla tjänsterna bland annat för företag som etablerar sig i området.  
 
I projekt inom programmet Ett livskraftigt Esbo har man dessutom 
utvecklat förutsättningarna för företagande och innovationer, bland 
annat genom att stärka samarbetet mellan olika innovationskluster, 
genom att gemensamt utveckla arbetsgivarnas beredskap att anställa 
internationella experter och genom att främja de studerandes 
företagande inom djupteknik.  
 
2. Hur har Esbo stad nätverkat med de yrkeshögskolor och det 

universitet som verkar i staden? Har det uppstått nya 
innovationer och företag inom dessa nätverk?  
 

Ett omfattande strategiskt partnerskap med aktörerna inom Aalto-
universitetet och universitetets ekosystem har lett till att nya företag har 
grundats och företag har vuxit. Deltagarna i företagarsammanslutningen 
för studerande Aaltoes’ program för företagande har grundat 
uppstartsföretag med en sammanlagd årsomsättning på cirka 175 
miljoner euro. Staden har stött Aaltoes bland annat genom finansiering 
och evenemangssamarbete. Motsvarande samarbete förekommer med 
Aaltobaserade företagsacceleratorn Kiuas och hackathon-organisatören 
Junction.  
 
Dessutom främjar staden tillsammans med Aalto-universitetet 
sysselsättningen av internationella studerande och entreprenörskap 
genom att utveckla den gemensamma servicekommunikationen och 
arbetsgivarnas beredskap att anställa experter med främmande språk 
som modersmål. I samarbetet med Aalto-universitetet ingår också 
forskningsprojekt och bland annat en kurs i servicedesign som hjälper 
universitetsstuderande att lösa utmaningar i staden. 
 
Aalto-universitetet samt yrkeshögskolorna Laurea och Metropolia har 
anslutit sig till Esbos avtal om klimatstäder, genom vilket 25 centrala 
lokala partner förbinder sig att främja en klimatneutral stad i omfattande 
samarbete. Samarbete med Aalto-universitetet och yrkeshögskolorna 
bedrivs också för att främja företagens digitalisering i projekt med extern 
finansiering, såsom inom Finnish AI Region och Tekoälyhautomo som 
stöder små och medelstora företags digitaliseringsutveckling.  
 
Direktören för sektorn för fostran och lärande sammankallar nätverket 
Oppiva Espoo, som omfattar yrkeshögskolorna som verkar i Esbo, 
Aalto-universitetet, Helsingfors universitet, Omnia och andra 
utbildningsanordnare i Esbo samt aktörer i staden. Vid nätverkets 
möten främjas gemensamma teman, såsom en smidig studiestig på 
engelska och lösningar för områden med brist på arbetskraft. Dessutom 
samarbetar sektorn separat med varje medlem i nätverket. De teman 
som tagits upp har omfattat centrala faktorer som möjliggör företags- 
och innovationsverksamhet, såsom lösning av personalbristen inom 
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småbarnspedagogiken, de engelskspråkiga utbildningsstigarna och 
stigarna till behörighet samt möjligheter till tilläggsutbildning för 
personalen i branschen. Till samarbetet hör också att öppna 
högskolestudierna för gymnasieelever eller dela Aalto-universitetets 
resurser med gymnasierna på campuset.  
 
3. Vilka planer har Esbo stad för utvecklingen av ärendet? Kan 

fullmäktige få höra om planerna? 
 

Stadens roll som utvecklare av livskraften ökade efter vårdreformen år 
2023 och ökar när statens arbets- och näringstjänster överförs till 
staden år 2025.  
 
I de närings- och sysselsättningspolitiska tyngdpunkterna i Esbo (2022), 
som beretts med finansiering av programmet Ett livskraftigt Esbo, har 
man identifierat centrala åtgärder som främjar målet i Berättelsen att 
Esbo är en internationellt attraktiv huvudstad för entreprenörskap och 
innovationer. Åtgärderna syftar till att tackla de viktigaste utmaningarna: 
arbetskraftsbristen och problemen med matchning, hinder för 
företagens tillväxt och företagsutveckling samt flaskhalsar i 
innovationsutvecklingen. De tre prioriteringar som lyfts fram i 
Berättelsen om Esbo (matchning, staden som tjänst och 
innovationsgemenskap) genomförs med tiotals utvecklingsåtgärder. I 
prioriteringarna beaktas dessutom tre övergripande teman 
(internationell dragningskraft, föregångarskap och kompetens, hållbar 
affärsverksamhet och grön omställning).  
 

 
 
Vid genomförandet av tyngdpunkterna bedrivs ett omfattande 
samarbete både inom stadsorganisationen och med lokala, nationella 
och internationella partner. Aalto-universitetet och yrkeshögskolorna är 
centrala samarbetspartner. Inom de kreativa branscherna inleder 
staden år 2024 en utredning för att kartlägga stadens möjligheter att 
stöda de kreativa branscherna på ett mer verkningsfullt sätt, fortsätta 
genomförandet av redan pågående åtgärder och söka nya 
samarbetsmöjligheter.  
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En betydande förändring är överföringen av statens arbets- och 
näringstjänster till staden 1.1.2025. När antalet företagskunder i staden 
ökar i och med arbets- och näringsreformen, öppnas en möjlighet för 
staden att utöver arbetskraftsbehoven också ta itu med företagens 
övriga servicebehov. Det är viktigt att främjandet av företagens och 
företagandets verksamhetsförutsättningar stärker hela stadens 
gemensamma ekonomiska bas och främjar välfärden.  
 
En del av åtgärderna för att utveckla fokusområdena, såsom 
intensifiering av företagsdialogen, mer omfattande stöd till de kreativa 
branscherna och stöd till internationaliseringen av små och medelstora 
företags och stöd för ansvarstagande, skulle kräva tilläggsresurser för 
att kunna genomföras. De europeiska stadsnätverken kommer att 
stärkas med mål att förbättra möjligheterna till EU-finansiering och dela 
kunskap. Till exempel deltar Esbo stad i EU-uppdraget 100 
klimatneutrala och smarta städer före 2030. Enligt uppdraget fungerar 
städerna inklusive deras partner som försöks- och innovationscentrum 
för klimatlösningar som gör det möjligt för alla städer i Europa att uppnå 
samma mål senast år 2050. Esbo stad leder dessutom stadsnätverkets 
Eurocities arbetsgrupp för innovationer och företagande, där man söker 
samarbetsmöjligheter och god praxis för att stöda tillväxtföretag och 
främja sysselsättningen av internationella experter. 
 
Under de närmaste åren planeras betydande kluster- och 
innovationsekosystemprojekt i Esbo. Projekten beräknas under de 
närmaste åren medföra uppskattningsvis flera hundra och inom tio år 
tusentals nya arbetstillfällen i Esbo samt avsevärt främja uppnåendet av 
FN:s mål för hållbar utveckling. I dessa projekt ingår: 
- Kvanttinova: Ett gemensamt projekt för Teknologiska 

forskningscentralen VTT, Aalto-universitetet, företagsmedlemmarna 
i Teknologiateollisuus och staden, som syftar till att inrätta ett pilot- 
och utvecklingscenter för industriledd mikroelektronik och 
kvantteknik. Projektet har som mål att skapa ett av Europas största 
halvledarcentrum, som bidrar till att lösa Europas brist på chipp och 
bygga upp EU:s strategiska självständighet inom halvledare.  

- Företagsaccelerator och testcentrum för Natos Diana-program: Ett 
program som VTT startade tillsammans med Aalto-universitetet och 
Helsingfors universitet, för att skapa ett program med uppgiften att 
hjälpa företag att utveckla teknik, innovationer och affärsverksamhet 
inom civil- och försvarssektorerna.  

- EriCa: Koncentration av grön kemi i Finno, som genomförs i 
samarbete med företagspartner.  

- I Stenbruket utvecklas en koncentration av innovationer, 
affärsverksamhet och lärande inom cirkulär ekonomi och clean tech. 

- Microsofts datacenter byggs i Hästkärr. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 23.9.2024 § 226 
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Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mäkelä Jukka 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Sini Juutis m.fl. motion 22.4.2024 om att stöda 
innovations- och företagsverksamhet samt konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite innovaatio- ja yritystoiminnan tukemisesta 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2359/02.05.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 96 
 
 
§ 96 
Motion om bland annat vikten av verksamheten i Flickornas hus 

 
Beredning och upplysningar: 
Ikäheimonen Taru 
Luukkonen Tero 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Juri 
Aaltonens m.fl. motion 3.6.2024 om bland annat vikten av 
verksamheten i Flickornas hus och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Ledamot Juri Aaltonen har tillsammans med 15 andra ledamöter 
3.6.2024 lämnat en motion om bland annat vikten av verksamheten i 
Flickornas hus. I motionen föreslås att Esbo stad  
skapar en förteckning över social- och hälsoorganisationer som 
producerar tjänster som främjar hälsa och välfärd i Esbo och som får 
betydande statsunderstöd, skapar en förteckning över beloppet på 
statsunderstödet för ovan nämnda organisationer år 2024, utvärderar 
hur viktiga de enskilda ovannämnda  tjänsterna är för Esboborna, 
bedömer hur det skulle gå för dessa tjänster om statsunderstödet 
upphörde helt och hållet och utreder möjligheten att tillsammans med 
Västra Nylands välfärdsområde utarbeta en plan för tryggande av 
organisationsbaserade tjänster som främjar hälsa och välfärd om 
statsunderstöden minskar. 
 
Svaret har beretts i samarbete mellan ungdomstjänsterna inom sektorn 
för fostran och lärande samt teamet för välfärd, hälsa och delaktighet 
inom resultatområdet för livskraft. 
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1. Förteckning över betydande social- och hälsoorganisationer 
som producerar tjänster som främjar hälsa och välfärd och som får 
statsunderstöd samt beloppen på statsunderstödet år 2024. 
 
Statsunderstöden för social- och hälsoorganisationer beviljas av 
Social- och hälsovårdsministeriet i form av STEA-understöd. Det 
finns 71 organisationer i Esbo som fått STEA-understöd. 
 
Understöd ansöktes till ett belopp av 30 931 364 euro och beviljades 
organisationer inom social- och hälsovården i Esbo till ett belopp av 26 
541 870 euro. En förteckning över organisationer och 
understödsbeloppen finns bifogad (bilaga 1).  

 
 
2. Utvärdering av hur viktiga enskilda organisationsordnade 
tjänster som beviljats statsunderstöd är för Esboborna. 
 
Esbo stad bedömer att om STEA-statsunderstödet upphör, skulle en del 
av organisationerna bli tvungna att minska sin verksamhet eller helt 
upphöra med den. Så som det framgår av den bifogade förteckningen 
över beviljade understöd stöder social- och hälsovårdsorganisationerna 
de mest sårbara i samhället. Det kan bedömas att om statsunderstöden 
upphör kommer det att försvaga situationen bland de personer som har 
det sämst ställt i vårt samhälle, också i Esbo.  

 
3. Utredning om möjligheten att tillsammans med Västra Nylands 
välfärdsområde utarbeta en plan för tryggande av 
organisationsbaserade tjänster som främjar hälsa och välfärd om 
statsunderstöden minskar. 
 
Esbo stad och Västra Nylands välfärdsområde är självstyrande 
organisationer. Vad gäller organisationsunderstöd samarbetar man för 
närvarande bland annat inom understödskriterier, poängsättning av 
understöd och information om ansökan om understöd. Samarbetet 
utvecklas kontinuerligt också till denna del samtidigt som man bedömer 
rollfördelningen mellan kommunen och välfärdsområdet. Esbo stad och 
Västra Nylands välfärdsområde har ett gemensamt mål om att främja 
invånarnas hälsa och välfärd. Organisationerna utför ett mycket 
värdefullt arbete för att uppnå detta mål. 

 
Verksamheten i Flickornas hus 
 
För verksamheten i Flickornas hus i Esbo svarar Helsingforsbaserade 
Loisto Setlementti ry, som är religiöst och politiskt obundet och som 
utför socialt ungdomsarbete i huvudstadsregionen. Den viktiga 
verksamheten i Flickornas hus omfattar bland annat arbete för att 
förebygga sexuellt våld, verksamhet med låg tröskel för flickor som 
känner sig ensamma, deprimerade eller socialt marginaliserade, 
mångkulturella flickor, flickor med psykiska symtom samt andra flickor 
och unga kvinnor som behöver särskilt stöd.  
 
År 2023 fick Loisto Setlementti ry 160 000 euro i partnerskapsunderstöd 
från Västra Nylands välfärdsområde för verksamheten vid Flickornas 
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hus i Esbo, Samma år fick Loisto Setlementti ry sammanlagt 1 013 176 
euro i STEA-understöd från staten.  
 
Loisto Setlementti ry har inte ansökt om understöd av Esbo stads 
ungdomstjänster. Understöden från Esbo ungdomstjänster är avsedda 
för ungdomsföreningar och ungdomsorganisationer i Esbo, vilket 
beslutades av nämnden för fostran och lärande 24.11.2021 § 124. 
Loisto Setlementti ry är en förening i Helsingfors och är därför inte 
berättigad till allmänna understöd från Esbo ungdomstjänster enligt de 
nuvarande reglerna. Föreningar från andra kommuner kan endast 
beviljas understöd enligt prövning, och endast som projektstöd och 
partnerskapsbidrag. Projektstöd är av engångsnatur och 
partnerskapsbidraget är ett prövningsbaserat understöd som kan 
ansökas via kontinuerlig ansökan.   
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 243 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mäkelä Jukka 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Juri Aaltonens m.fl. motion 3.6.2024 om bland 
annat vikten av verksamheten i Flickornas hus och konstaterar att 
motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

9 STEA-avustukset kohteen mukaan Espoossa toimivien sote-
järjestöjen osalta 

 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite Tyttöjen talon toiminnan tärkeys, 
valtionavustuksen määrän listaus ja kartoittaisi hyvinvointia ja 
terveyttä edistäviä palveluja tuottavien sosiaali- ja 
terveysjärjestöjen määrän, Juri Aaltonen ja 25 kvalt. 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1568/12.01.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 97 
 
 
§ 97 
Motion om att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra stadiet i 
Esbo 

 
Beredning och upplysningar: 
Erma Tapio 
Turpeinen Jaakko 
Westerlund Mia 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Saara Hyrkkös m.fl. motion 22.4.2024 om att bevara avgiftsfriheten 
inom utbildning på andra stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
Ordförande Sistonen föreslog understödd av Keronen att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt.   
 
 

Redogörelse  
Nämnderna konstaterade på sina sammanträden (25.9.2024 och 
26.9.2024) att motionen inte längre är aktuell, eftersom regeringen har 
avstått från att begränsa avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet. 
 
Saara Hyrkkö och 20 andra fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 en 
motion där de föreslår att avgiftsfriheten ska bevaras på andra stadiet i 
Esbo, även om landets regering skulle fastställa en övre gräns på 18 år 
för avgiftsfri gymnasieutbildning och yrkesinriktade studier. 
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Motionen tar ställning till en fråga som är viktig med tanke på 
kommuninvånarnas lika möjligheter och hur vardagen i 
gymnasieutbildningen fungerar. Motionen är inte längre aktuell, 
eftersom regeringen avstod från att begränsa avgiftsfriheten för 
utbildning på andra stadiet vid budgetmanglingen 3.9.2024. 
Avgiftsfriheten på andra stadiet förverkligas alltså i fortsättningen på 
samma sätt som tidigare. 
 
Utlåtandet har beretts inom sektorn för fostran och lärande, där 
företrädare för Svenska bildningstjänster och resultatenheterna för 
utbildning på andra stadiet och ungdomstjänster har deltagit i 
beredningen. Utlåtandet behandlades av nämnden för fostran och 
lärande 25.9.2024 och av nämnden Svenska rum 26.9.2024. 
 
Som en del av planen för de offentliga finanserna 2025–2028 beslutade 
stadsrådet att fastställa en övre gräns på 18 år för den avgiftsfria 
utbildningen som omfattas av läroplikten. Regeringen avstod från att 
begränsa avgiftsfriheten för utbildning på andra stadiet vid 
budgetmanglingen 3.9.2024, så situationen förblir oförändrad till denna 
del. 
 
Gymnasieutbildningen och läromedlen är för närvarande avgiftsfria för 
studerande som inlett sina studier hösten 2021 och som omfattas av 
läroplikten. Läroplikten upphör när den studerande fyller 18 år eller om 
hen före det avlägger en examen på andra stadiet eller motsvarande 
utländsk utbildning. Läropliktiga studerande har rätt till avgiftsfria 
läromedel till utgången av det år då studeranden fyller 20 år, om hen 
inte före detta har avlagt examen på andra stadiet. I regeringens 
proposition begränsas rätten till avgiftsfria läromedel till utgången av det 
år då studeranden fyller 18 år. 
 
Esbo stad skaffar bärbara datorer för alla gymnasister för studierna. 
Datorerna förvaltas centraliserat, vilket möjliggör tillgång till 
utbildningsnätet, centraliserade programuppdateringar och en effektiv 
hantering av datasäkerheten. Till exempel i studentskrivningarna 
underlättar en enhetlig apparatur de tekniska arrangemangen för 
proven. 
 
I Esbo stads gymnasier används i regel digitala läromedel för vilka 
gymnasierna centraliserat skaffar licenser. 
 
De fem första studentexamensproven är avgiftsfria för studerandena. 
Esbo fakturerar studerandena om de vill höja vitsordet för ett godkänt 
prov eller avlägga extra prov. Staden redovisar avgifterna till 
Studentexamensnämnden. 
 
Kostnaderna som orsakas för utbildningsanordnaren av en 
gymnasiestuderande uppstår till största delen redan före utgången av 
det år då studeranden fyller 18 år. Om avgiftsfriheten begränsas så att 
studeranden själv måste betala för sina läromedel, påverkar detta mest 
de studerande som av någon orsak inleder sina gymnasiestudier 
senare eller avlägger gymnasiet på fyra år. 
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Bärbara datorer 
 
En jämlik, funktionssäker och trygg digital inlärningsmiljö som är 
tillgänglig för alla studerande förutsätter centraliserad förvaltning av 
datorerna samt en standardiserad apparatur i fråga om programvara 
och datasäkerhet. Detta är viktigt till exempel vid studentskrivningarna 
och kursproven, eftersom tekniska problem i samband med 
provarrangemangen ökar om studerandena använder många olika 
slags datorer. 
 
Staden skaffar datorerna för gymnasiestuderandena genom 
leasingavtal på tre år. Skolorna uppnår inga kostnadsbesparingar 
genom att samla in datorerna i slutet av höstterminen under det tredje 
studieåret, när studerande har fyllt 18 år, eftersom det inte finns något 
alternativt användningsändamål för datorerna under våren. Om 
datorerna samlas in från studerandena redan vid årsskiftet, ska de 
förvaras på ett lämpligt sätt, vilket kan medföra extra kostnader. 
 
De datorer som studerandena inte längre behöver delas ut till de nya 
studerandena i Esbo. Om datorerna samlas in från alla studerande på 
våren under det tredje studieåret, kan de ges vidare till de nya 
studerandena. Detta minskar antalet datorer som ska skaffas. I detta fall 
skulle dock studerande som avlägger gymnasiet på fyra år bli tvungna 
att skaffa en egen dator för det fjärde studieåret. 
 
Om studerandena i stor utsträckning skulle övergå till att använda sina 
egna datorer, skulle Esbo stad antagligen bli tvungen att skaffa fler 
reservdatorer för studentskrivningarna för att säkerställa de tekniska 
arrangemangen för proven. De datorer som studerandena själva skaffar 
har inte tillgång till utbildningsnätet och det kan också uppstå andra 
tekniska problem med dem. 
 
Det skulle också vara möjligt att fakturera studerandena för användning 
av datorer som ägs av staden. Leasingtiden för datorerna är tre år, 
vilket innebär att det för staden inte uppstår någon stor kostnad för 
datorer som är äldre än det. Om staden skulle besluta att fakturera för 
användningen av datorerna, borde studerandena ha möjlighet att 
använda egen dator i sina studier, vilket orsakar ovannämnda problem. 
På grund av det ökade administrativa arbetet och 
faktureringskostnaderna är det inte förnuftigt att fakturera för 
användningen av datorerna. 
 
Läromedelslicenser 
 
I Esbo stads gymnasier används nästan utan undantag digitala 
läromedel. Längden på läromedelslicenserna varierar mellan tre 
månader och fem år. De licenser som erbjuds och deras pris varierar 
beroende på förläggaren. 
 
För största delen av de studerande som avslutar sina studier på våren 
under det tredje studieåret infaller de sista studieavsnitten under den 
tredje perioden, som börjar redan före årsskiftet. Det är i praktiken inte 
möjligt att spara in på licenserna för dessa studerande. En del av tredje 
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årets studerande genomför ännu studier under den fjärde och femte 
perioden. Det är svårt att uppskatta priserna på de läromedel som 
används i dessa studier, eftersom priserna på licenserna varierar 
beroende på läroämne, och eftersom det i vilket fall som helst är mer 
kostnadseffektivt att skaffa en del av licenserna för en längre tid, till 
exempel för ett år i taget. 
 
Om staden inte köper läromedelslicenser för studerandena, är det på 
studerandenas ansvar att skaffa dem. I gymnasierna är det 
gymnasiesekreteraren som beställer läromedlen och sköter annat 
administrativt arbete. Att utreda licensbehoven för de två sista 
studieperioderna skulle förmodligen orsaka mer administrativt arbete för 
gymnasierna än vad de skulle spara genom att inte köpa licenserna, 
eftersom det inom samma studieavsnitt kan finnas studerande som har 
rätt till kostnadsfritt material och sådana som inte har det. 
 
I fråga om licenserna för det fjärde studieåret är avgränsningen av 
avgiftsfriheten administrativt enklare än i fråga om det tredje studieåret. 
 
Om studeranden av någon anledning har inlett gymnasiestudierna 
senare än de andra, kan studeranden bli tvungen att betala 
läromedelslicenser också för studierna under det andra året. Detta ökar 
avsevärt kostnaderna för studeranden. 
 
Studentskrivningarna 
 
Majoriteten av gymnasiestuderandena avlägger en del av 
studentexamensproven på hösten under det tredje studieåret och en del 
under våren. Priset för ett prov är för tillfället 38 euro. I examen ska ingå 
minst fem prov, vilket innebär att studentexamen för tillfället kostar 
minst 190 euro. Om avgiftsfriheten begränsas, skulle proven på våren 
under det tredje studieåret i fortsättningen betalas antingen av 
studeranden eller av Esbo stad. För närvarande faktureras studerande 
för de prov som överskrider de fem avgiftsfria proven. 
 
Om de prov som avläggs på våren blir avgiftsbelagda för studerandena, 
är det möjligt att antalet prov som avläggs på hösten ökar, vilket kan 
leda till att gymnasierna måste ta i bruk fler lokaler och provövervakare. 
En ökning av antalet prov orsakar också en större arbetsbörda för 
lärarna och högre lönekostnader för att kontrollera proven. Detta 
minskar inte nödvändigtvis antalet prov i motsvarande grad på våren, 
om antalet omskrivningar av prov eller höjningar av vitsord ökar. 
 
Om studerandena avlägger studentexamensprov tidigare än förr, är det 
möjligt att vitsorden sjunker som en följd av att studerandena inte har 
lika mycket tid att förbereda sig inför proven. Deltagandet i 
studentexamensproven tar tid från andra studier och belastar 
studerandena, vilket inverkar negativt på inlärningen. 
 
Det bör observeras att om Esbo stad i fortsättningen betalar 
studentexamensproven enligt sina egna riktlinjer för att kompensera 
statens nedskärningar, behövs det en fungerande teknisk lösning för att 
följa upp antalet avgiftsfria prov. Studentexamensnämnden följer upp 



 
 
Esbo stad Protokoll  74/85 
 
Fullmäktige § 97 21.10.2024 
 
 
 

 

antalet avgiftsfria prov, men enligt Esbo stads egna riktlinjer för de 
avgiftsfria 
proven måste staden själv följa upp det. Det nuvarande 
elevdatasystemet lämpar sig inte för detta ändamål och det är inte i 
praktiken förnuftigt att ordna uppföljning utanför elevdatasystemet för ett 
stort antal studerande. 
 
Risker eller problem med att begränsa avgiftsfriheten 
 
Konsekvenserna av begränsningen av avgiftsfriheten är små för största 
delen av de studerande. Mest ökar utbildningskostnaderna för 
studerande som av någon anledning inleder sina studier senare eller 
avlägger gymnasiet på mer än tre år. Dessa studerande har ofta större 
inlärningsutmaningar än genomsnittet eller andra faktorer som belastar 
dem, och de befinner sig ofta redan i en svårare situation än de andra. 
Den ekonomiska osäkerheten är en betydande faktor som belastar 
studerandena. Enligt enkäten Hälsa i skolan (2023) upplever nästan en 
fjärdedel av flickorna skoltrötthet och 40 procent känslor av 
otillräcklighet. 
 
Om gymnasiestudierna delvis blir avgiftsbelagda, finns det en risk för att 
fler studerande avbryter sina studier när de fyller 18 år och läroplikten 
upphör. Om studeranden avbryter sina studier, går de satsningar som 
gjorts på studierna fram till dess förlorade och det blir betydligt svårare 
för studeranden att söka sig till fortsatta studier. 
 
Studieplanerna har utarbetats med antagandet att studierna på andra 
stadiet är avgiftsfria. Nu träder ändringen eventuellt i kraft mitt under 
studierna, utan att studerandena har kunnat beakta den när planerna 
utarbetades. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 244 

 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på ledamot Saara Hyrkkös m.fl. motion 22.4.2024 
om att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra stadiet i Esbo 
och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
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Nämnden för fostran och lärande 25.9.2024 § 174 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om motionen som ledamot Saara Hyrkkö och 20 andra 
fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 där de föreslår att 
avgiftsfriheten ska bevaras på andra stadiet i Esbo, även om landets 
regering skulle fastställa en övre gräns på 18 år för avgiftsfri 
gymnasieutbildning och avgiftsfria yrkesinriktade studier. 

 
Beslut 

Nämnden för fostran och lärande 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 

 
Nämnden Svenska rum 26.9.2024 § 76 
 
Förslag   Föredragande 

Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
  
Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsedelen om 
motionen som Saara Hyrkkö och 20 andra fullmäktigeledamöter 
lämnade 22.4.2024 där de föreslår att avgiftsfriheten ska bevaras på 
andra stadiet i Esbo, även om landets regering skulle fastställa en övre 
gräns på 18 år för avgiftsfri gymnasieutbildning och avgiftsfria 
yrkesinriktade studier. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Motion om att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet i Esbo 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1569/02.02.03/2024 
   
   

 
Fullmäktige 21.10.2024 § 98 
 
 
§ 98 
Motion om utredning av kostnaderna för att bevara avgiftsfriheten inom 
utbildning på andra stadiet i Esbo 

 
Beredning och upplysningar: 
Erma Tapio 
Turpeinen Jaakko 
Westerlund Mia 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på en 
motion av ledamot Maria Guzenina m.fl. 22.4.2024 om utredning av 
kostnaderna för att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Ordförande Sistonen föreslog understödd av Keronen att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
 

Redogörelse  
Nämnderna konstaterade på sina sammanträden (25.9.2024 och 
26.9.2024) att motionen inte längre är aktuell, eftersom regeringen har 
avstått från att begränsa avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet. 
  
Maria Guzenina och 22 andra fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 
en motion där de föreslår att Esbo stad utreder konsekvenserna av och 
kostnaderna för nedskärningen av den avgiftsfria undervisningen på 
andra stadiet redan före budgetbeslutet samt ett anslag i budgeten för 
sektorn för fostran och lärande.  
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Motionen tar ställning till en fråga som är viktig med tanke på 
kommuninvånarnas lika möjligheter och hur vardagen i 
gymnasieutbildningen fungerar. Motionen är inte längre aktuell, 
eftersom regeringen avstod från att begränsa avgiftsfriheten för 
utbildning på andra stadiet vid budgetmanglingen 3.9.2024. 
Avgiftsfriheten på andra stadiet förverkligas alltså i fortsättningen på 
samma sätt som tidigare.   
    
Utlåtandet har beretts inom sektorn för fostran och lärande, där 
företrädare för Svenska bildningstjänster och resultatenheterna för 
utbildning på andra stadiet och ungdomstjänster har deltagit i 
beredningen. Utlåtandet behandlades av nämnden för fostran och 
lärande 25.9.2024 och av nämnden Svenska rum 26.9.2024.  
  
Som en del av planen för de offentliga finanserna 2025–2028 beslutade 
stadsrådet att fastställa en övre gräns på 18 år för den avgiftsfria 
utbildningen som omfattas av läroplikten. Regeringen avstod från att 
begränsa avgiftsfriheten för utbildning på andra stadiet vid 
budgetmanglingen 3.9.2024, så situationen förblir oförändrad till denna 
del.   
  
Gymnasieutbildningen och läromedlen är för närvarande avgiftsfria för 
studerande som inlett sina studier hösten 2021 och som omfattas av 
läroplikten. Läroplikten upphör när den studerande fyller 18 år eller om 
hen före det avlägger en examen på andra stadiet eller motsvarande 
utländsk utbildning. Läropliktiga studerande har rätt till avgiftsfria 
läromedel till utgången av det år då studeranden fyller 20 år, om hen 
inte före detta har avlagt examen på andra stadiet. I regeringens 
proposition begränsas rätten till avgiftsfria läromedel till utgången av det 
år då studeranden fyller 18 år.  
  
Esbo stad skaffar bärbara datorer för alla gymnasister för studierna. 
Datorerna förvaltas centraliserat, vilket möjliggör tillgång till 
utbildningsnätet, centraliserade programuppdateringar och en effektiv 
hantering av datasäkerheten. Till exempel i studentskrivningarna 
underlättar en enhetlig apparatur de tekniska arrangemangen för 
proven.  
  
I Esbo stads gymnasier används i regel digitala läromedel för vilka 
gymnasierna centraliserat skaffar licenser.  
  
De fem första studentexamensproven är avgiftsfria för studerandena. 
Esbo fakturerar studerandena om de vill höja vitsordet för ett godkänt 
prov eller avlägga extra prov. Staden redovisar avgifterna till 
Studentexamensnämnden.  
  
Kostnaderna som orsakas för utbildningsanordnaren av en 
gymnasiestuderande uppstår till största delen redan före utgången av 
det år då studeranden fyller 18 år. Om avgiftsfriheten begränsas så att 
studeranden själv måste betala för sina läromedel, påverkar detta mest 
de studerande som av någon orsak inleder sina gymnasiestudier 
senare eller avlägger gymnasiet på fyra år.  
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Bärbara datorer  
  
En jämlik, funktionssäker och trygg digital inlärningsmiljö som är 
tillgänglig för alla studerande förutsätter centraliserad förvaltning av 
datorerna samt en standardiserad apparatur i fråga om programvara 
och datasäkerhet. Detta är viktigt till exempel vid studentskrivningarna 
och kursproven, eftersom tekniska problem i samband med 
provarrangemangen ökar om studerandena använder många olika 
slags datorer.  
  
Staden skaffar datorerna för gymnasiestuderandena genom 
leasingavtal på tre år. Skolorna uppnår inga kostnadsbesparingar 
genom att samla in datorerna i slutet av höstterminen under det tredje 
studieåret, när studerande har fyllt 18 år, eftersom det inte finns något 
alternativt användningsändamål för datorerna under våren. Om 
datorerna samlas in från studerandena redan vid årsskiftet, ska de 
förvaras på ett lämpligt sätt, vilket kan medföra extra kostnader.  
  
De datorer som studerandena inte längre behöver delas ut till de nya 
studerandena i Esbo. Om datorerna samlas in från alla studerande på 
våren under det tredje studieåret, kan de ges vidare till de nya 
studerandena. Detta minskar antalet datorer som ska skaffas. I detta fall 
skulle dock studerande som avlägger gymnasiet på fyra år bli tvungna 
att skaffa en egen dator för det fjärde studieåret.  
  
Om studerandena i stor utsträckning skulle övergå till att använda sina 
egna datorer, skulle Esbo stad antagligen bli tvungen att skaffa fler 
reservdatorer för studentskrivningarna för att säkerställa de tekniska 
arrangemangen för proven. De datorer som studerandena själva skaffar 
har inte tillgång till utbildningsnätet och det kan också uppstå andra 
tekniska problem med dem.  
  
Det skulle också vara möjligt att fakturera studerandena för användning 
av datorer som ägs av staden. Leasingtiden för datorerna är tre år, 
vilket innebär att det för staden inte uppstår någon stor kostnad för 
datorer som är äldre än det. Om staden skulle besluta att fakturera för 
användningen av datorerna, borde studerandena ha möjlighet att 
använda egen dator i sina studier, vilket orsakar ovannämnda problem. 
På grund av det ökade administrativa arbetet och 
faktureringskostnaderna är det inte förnuftigt att fakturera för 
användningen av datorerna.  
  
Läromedelslicenser  
  
I Esbo stads gymnasier används nästan utan undantag digitala 
läromedel. Längden på läromedelslicenserna varierar mellan tre 
månader och fem år. De licenser som erbjuds och deras pris varierar 
beroende på förläggaren.  
  
För största delen av de studerande som avslutar sina studier på våren 
under det tredje studieåret infaller de sista studieavsnitten under den 
tredje perioden, som börjar redan före årsskiftet. Det är i praktiken inte 
möjligt att spara in på licenserna för dessa studerande. En del av tredje 
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årets studerande genomför ännu studier under den fjärde och femte 
perioden. Det är svårt att uppskatta priserna på de läromedel som 
används i dessa studier, eftersom priserna på licenserna varierar 
beroende på läroämne, och eftersom det i vilket fall som helst är mer 
kostnadseffektivt att skaffa en del av licenserna för en längre tid, till 
exempel för ett år i taget.  
  
Om staden inte köper läromedelslicenser för studerandena, är det på 
studerandenas ansvar att skaffa dem. I gymnasierna är det 
gymnasiesekreteraren som beställer läromedlen och sköter annat 
administrativt arbete. Att utreda licensbehoven för de två sista 
studieperioderna skulle förmodligen orsaka mer administrativt arbete för 
gymnasierna än vad de skulle spara genom att inte köpa licenserna, 
eftersom det inom samma studieavsnitt kan finnas studerande som har 
rätt till kostnadsfritt material och sådana som inte har det.  
  
I fråga om licenserna för det fjärde studieåret är avgränsningen av 
avgiftsfriheten administrativt enklare än i fråga om det tredje studieåret.  
  
Om studeranden av någon anledning har inlett gymnasiestudierna 
senare än de andra, kan studeranden bli tvungen att betala 
läromedelslicenser också för studierna under det andra året. Detta ökar 
avsevärt kostnaderna för studeranden.  
  
Studentskrivningarna  
  
Majoriteten av gymnasiestuderandena avlägger en del av 
studentexamensproven på hösten under det tredje studieåret och en del 
under våren. Priset för ett prov är för tillfället 38 euro. I examen ska ingå 
minst fem prov, vilket innebär att studentexamen för tillfället kostar 
minst 190 euro. Om avgiftsfriheten begränsas, skulle proven på våren 
under det tredje studieåret i fortsättningen betalas antingen av 
studeranden eller av Esbo stad. För närvarande faktureras studerande 
för de prov som överskrider de fem avgiftsfria proven.  
  
Om de prov som avläggs på våren blir avgiftsbelagda för studerandena, 
är det möjligt att antalet prov som avläggs på hösten ökar, vilket kan 
leda till att gymnasierna måste ta i bruk fler lokaler och provövervakare. 
En ökning av antalet prov orsakar också en större arbetsbörda för 
lärarna och högre lönekostnader för att kontrollera proven. Detta 
minskar inte nödvändigtvis antalet prov i motsvarande grad på våren, 
om antalet omskrivningar av prov eller höjningar av vitsord ökar.  
  
Om studerandena avlägger studentexamensprov tidigare än förr, är det 
möjligt att vitsorden sjunker som en följd av att studerandena inte har 
lika mycket tid att förbereda sig inför proven. Deltagandet i 
studentexamensproven tar tid från andra studier och belastar 
studerandena, vilket inverkar negativt på inlärningen.  
  
Det bör observeras att om Esbo stad i fortsättningen betalar 
studentexamensproven enligt sina egna riktlinjer för att kompensera 
statens nedskärningar, behövs det en fungerande teknisk lösning för att 
följa upp antalet avgiftsfria prov. Studentexamensnämnden följer upp 
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antalet avgiftsfria prov, men enligt Esbo stads egna riktlinjer för de 
avgiftsfria proven måste staden själv följa upp det. Det nuvarande 
elevdatasystemet lämpar sig inte för detta ändamål och det är inte i 
praktiken förnuftigt att ordna uppföljning utanför elevdatasystemet för ett 
stort antal studerande.  
  
Risker eller problem med att begränsa avgiftsfriheten  
  
Konsekvenserna av begränsningen av avgiftsfriheten är små för största 
delen av de studerande. Mest ökar utbildningskostnaderna för 
studerande som av någon anledning inleder sina studier senare eller 
avlägger gymnasiet på mer än tre år. Dessa studerande har ofta större 
inlärningsutmaningar än genomsnittet eller andra faktorer som belastar 
dem, och de befinner sig ofta redan i en svårare situation än de andra. 
Den ekonomiska osäkerheten är en betydande faktor som belastar 
studerandena. Enligt enkäten Hälsa i skolan (2023) upplever nästan en 
fjärdedel av flickorna skoltrötthet och 40 procent känslor av 
otillräcklighet.  
  
Om gymnasiestudierna delvis blir avgiftsbelagda, finns det en risk för att 
fler studerande avbryter sina studier när de fyller 18 år och läroplikten 
upphör. Om studeranden avbryter sina studier, går de satsningar som 
gjorts på studierna fram till dess förlorade och det blir betydligt svårare 
för studeranden att söka sig till fortsatta studier.  
  
Studieplanerna har utarbetats med antagandet att studierna på andra 
stadiet är avgiftsfria. Nu träder ändringen eventuellt i kraft mitt under 
studierna, utan att studerandena har kunnat beakta den när planerna 
utarbetades. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 245 

 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på en motion av ledamot Maria Guzenina m.fl. 
22.4.2024 om utredning av kostnaderna för att bevara avgiftsfriheten 
inom utbildning på andra stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
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Nämnden för fostran och lärande 25.9.2024 § 175 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om motionen som ledamot Maria Guzenina och 22 andra 
fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 där de föreslår att Esbo stad 
utreder konsekvenserna av och kostnaderna för nedskärningen av den 
avgiftsfria undervisningen på andra stadiet redan före budgetbeslutet 
samt möjligheten till ett anslag i budgeten för sektorn för fostran och 
lärande. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden Svenska rum 26.9.2024 § 75 
 
Förslag   Föredragande 

Direktör för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
  
Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsedelen om 
motionen som ledamot Maria Guzenina och 22 andra 
fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 där de föreslår att Esbo stad 
utreder konsekvenserna av och kostnaderna för nedskärningen av den 
avgiftsfria undervisningen på andra stadiet redan före budgetbeslutet 
samt möjligheten till ett anslag i budgeten för sektorn för fostran och 
lärande. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Motion om utbildning på andra stadiet i Esbo 
 
För kännedom 

  



 
 
Esbo stad Protokoll  82/85 
 
Fullmäktige § 99 21.10.2024 
 
 
 

 

§ 99 
Motioner och frågor inlämnade vid sammanträdet 
 
Redogörelse Följande motion/motioner enligt I delen 1 kap. 7 § i förvaltningsstadgan har 

lämnats till stadsstyrelsen för beredning: 
 

- Ledamot Kajava m.fl. föreslår: ”Motion om att presentera 
befolkningsutvecklingen i Esbo på stadens webbplats”. 
- Ledamot Hyrkkö m.fl. föreslår: "Motion om förbättring av parker genom 
blommor och träd.” 
  
Ordföranden konstaterade dessutom att tre frågor hade lämnats in under 
mötet: 
 
- Fråga om HUX-utbildningen (Kurri Vanessa) 
- Fråga om främjande av integration i Esbo (Halkosaari Tommi) 
- Fråga om att bekämpa åldersdiskriminering bland personer över 55 år 
och om att förlänga deras yrkeskarriärer (Savela Sari) 

 
Beslut  

Fullmäktige: 
Fullmäktige instämde i ordförandens förslag och beslutade enhälligt att 
lämna motionen och frågorna till stadsstyrelsen för beredning.
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 83, § 84, § 86, § 
89, § 90, § 92, § 93, § 94, § 95, § 96, § 97, § 98, § 99 
 
Förbud mot ändringssökande  
 
I ovan nämnda beslut som gäller endast beredning eller verkställighet får ändring inte sökas enligt 
(410/2015) 136 § i kommunallagen. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 85, § 87, § 88, § 
91 

 

Kommunalbesvär 
Ändring i ovan nämnda beslut av stadsfullmäktige kan sökas genom besvär.  

Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser, den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet (part) samt av kommunmedlemmarna. 

Ändring får sökas på den grund att beslutet har tillkommit i felaktig ordning, den myndighet som 
fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller beslutet annars strider mot lag. 
 

Besvärsmyndighet 

Ändring i beslut söks hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 
 

Besvärstid 

Ändring skall sökas inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 
 

Delfående 

En part anses, om inte annat kan påvisas, ha fått del av beslutet sju dagar efter det att brevet 
avsänts eller vid den tidpunkt som framgår av mottagningsbeviset eller av ett särskilt 
delgivningsbevis.  

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att protokollet publicerats i det 
allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet publicerats beaktas inte vid uträkningen av 
besvärstiden.  
 

Besvärsskrivelsens innehåll 

I den till besvärsmyndigheten riktade besvärsskrivelsen skall uppges 

- det beslut som överklagas 
- till vilka delar beslutet överklagas och de ändringar som yrkas i beslutet  
- grunderna för yrkandet 
- ändringssökandens namn och hemkommun 
- postadress och telefonnummer för meddelande i ärendet till ändringssökanden. 

 

Besvärsskrivelsen skall egenhändigt undertecknas av ändringssökanden, en laglig företrädare eller 
ett ombud. Om ändringssökandens talan anförs av en laglig företrädare eller ett ombud eller om 



 
 
Esbo stad Protokoll  85/85 
 
 
 

 

besvärsskrivelsen uppsatts av någon annan person, skall i besvärsskrivelsen uppges också denna 
persons namn och hemkommun. 

Till besvärsskrivelsen skall fogas 

- det beslut som överklagas, i original eller som kopia 
- bevis över dagen för delfåendet eller annan utredning över från vilken dag besvärstiden 

skall räknas, samt 
- de handlingar som ändringssökanden önskar åberopa som stöd för sitt yrkande, om de inte 

redan tidigare tillställts myndigheten. 
 

Inlämning av besvärsskrivelsen 

Besvärsskrivelsen skall inom utsatt tid tillställas Helsingfors förvaltningsdomstol under adress: 

Helsingfors förvaltningsdomstol, registraturen 
Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors 
 
Telefon  029 56 42000 
Fax  029 56 42079 
E-post:  helsinki.hao@oikeus.fi 
Ämbetstid  8.00–16.15 
 
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet 

Besvärsskrivelsen kan på egen risk sändas per post eller med bud. Anlitas posten skall 
besvärsskrivelsen avsändas i så god tid att den hinner fram den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskrivelsen också sändas per fax eller e-post inom den utsatta tiden. En 
handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden tillställas 
rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgängligt för myndigheten i mottagarapparaten 
eller datasystemet.  
 

Avgift för behandling av besvär 

Av ändringssökanden tas en rättegångsavgift ut med stöd av lagen om domstolsavgifter 
(1455/2015). Ytterligare information om avgiften lämnas av besvärsmyndigheten. Mer information 
om besvärsavgiften ges av besvärsmyndigheten och på domstolsväsendets webbplats. 
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